
P R O T O K Ó Ł   Nr VII/2007 

z Sesji Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie 

odbytej w dniu 27 kwietnia 2007 r. 

w sali narad Urzędu Miasta i Gminy w Bornem Sulinowie 

 
 

Sesję Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 27 kwietnia 2007 r. otworzył i jej 
przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej GRZEGORZ NATKAŃSKI.  
 
Na wstępie powitał radnego powiatowego Krzysztofa Zająca, Komendanta Powiatowego PSP 
w Szczecinku Zenona Szulakowskiego, Komendanta OSP Gminy Borne Sulinowo Jacka 
Jagodzkiego, przedstawiciela Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie Krzysztofa Zyśko, 
Komendanta StraŜy Miejskiej w Bornem Sulinowie Ryszarda Ihnatów, Burmistrza Gminy 
Renatę Pietkiewicz-Chmyłkowską, przedstawiciela do Rady Powiatowej 
Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej Waldemara Kostrubca, kierowników jednostek 
podległych gminie, przedstawicieli jednostek pomocniczych gminy, przybyłych radnych 
Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie oraz mieszkańców miasta i gminy obecnych na sesji. 
 
Po tym stwierdził, Ŝe na ustawowy skład Rady – 15, w Sesji uczestniczy 14 radnych,  
co stanowi quorum i podejmowane uchwały przez Radę będą prawomocne. 
 
Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM zapytał, czy są propozycje zmian do porządku 
dzisiejszej sesji. 
 
Zmian do porządku obrad nie zgłoszono. 
 
Porządek Sesji Rady Miejskiej w dniu 27 kwietnia 2007 r. przedstawiał się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich Sesji Rady Miejskiej: 

- Nr V/2007 z 7 marca 2007 r., 
- Nr VI/2007 z 28 marca 2007 r. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
7. Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy. 
8. Sprawozdania komendantów Państwowej StraŜy PoŜarnej i Ochotniczych StraŜy 

PoŜarnych o stanie bezpieczeństwa poŜarowego za 2006 rok i określenie istotnych 
zagroŜeń poŜarowych. 

9. Sprawozdania komendantów Policji i StraŜy Miejskiej z prowadzonej działalności  
w zakresie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2006 rok, w tym określenie 
istotnych zagroŜeń i osiągniętych wyników. 

10. Funkcjonowanie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie, realizacja świadczeń 
medycznych w 2006 roku, kontrakty na 2007 rok, problemy oraz podjęte działania  
w zakresie dostosowania podległych placówek do wymogów Unii Europejskiej. 
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11. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok 
oraz podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy Borne Sulinowo  
z wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok. 

 
12. Podjęcie uchwał w sprawach: 

1) ustalenia terminu zebrania wiejskiego, na którym dokonany ma być wybór sołtysa  
i rady sołeckiej; 

2) wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok; 
3) wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Urzędem Miasta i Gminy 

Borne Sulinowo a Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Bornem 
Sulinowie i Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Szczecinku 
dotyczącego przedłuŜenia terminów spłaty zobowiązań wynikających z zaległych 
faktur VAT oraz na cesję tych wierzytelności na Bank Gospodarstwa Krajowego, 

4) wprowadzenia zmian do statutu samorządowej instytucji kultury Gminy Borne 
Sulinowo działającej pod nazwą „Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie”; 

5) statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie; 
6) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 

nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w m. Przybysław, gm. Świdwin, 
oznaczonej działką nr 41 o pow.1,3100 ha); 

7) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w m. Przybysław, gm. Świdwin, 
oznaczonej działką nr 96 o pow.1,0100 ha); 

8) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w m. Przybysław, gm. Świdwin, 
oznaczonej działką nr 97 o pow.1,1400 ha); 

9) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w m. Przybysław, gm. Świdwin, 
oznaczonej działką nr 107 o pow.0,6300 ha); 

10) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
lokalu mieszkalnego nr 7 w budynku nr 46E przy Al. Niepodległości w Bornem 
Sulinowie, połoŜonego na działce nr 66/2 o pow. 0,4724 ha); 

11) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
lokalu mieszkalnego nr 6 w budynku nr 46D przy Al. Niepodległości w Bornem 
Sulinowie, połoŜonego na działce nr 66/2 o pow. 0,4724 ha); 

12) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 26 przy ul. Kościuszki w Łubowie, 
połoŜonego na działce nr 244 o pow. 0,0500 ha); 

13) zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dotyczy zbycia 
lokalu mieszkalnego nr 3 w budynku nr 26 przy ul. Kościuszki w Łubowie, 
połoŜonego na działce nr 244 o pow. 0,0500 ha). 

 
13. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 
14. Ustalenie terminu następnej sesji. 
15. Zamknięcie sesji. 
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Ad.3) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe protokoły z ostatnich sesji Rady Miejskiej były do 
wglądu i radni mieli moŜliwość zapoznania się z ich treścią. Po tym zapytał, czy są uwagi do 
protokołów nr V/2007 z 7 marca 2007 r. i Nr VI/2007 z 28 marca 2007 r. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał pod głosowanie ich 
przyjęcie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Protokoły Nr V/2007 i Nr VI/2007 zostały przyjęte jednogłośnie. 
 
 
Ad.4) 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe sprawozdanie Burmistrza Gminy z działalności w okresie 
międzysesyjnym radni otrzymali na piśmie i zwrócił się do nich, czy mają jakieś uwagi 
odnośnie przedstawionych informacji. Zwrócił się równieŜ do Pani Burmistrz, czy chce coś 
do tego sprawozdania dodać. 
Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do 
protokołu. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe zgodnie z ustaleniami 
radni otrzymują sprawozdanie w formie pisemnej i oczekuje pytań, jeśli takowe się pojawią. 
Po tym uzupełniła przedmiotowe sprawozdanie o działania podjęte w okresie od 17 do 26 
kwietnia br., a mianowicie: 
1. W dniu 24 kwietnia uczestniczyła w posiedzeniu Rady Nadzorczej Przedsiębiorstwa 

Usług Komunalnych Sp. z o.o., które odbyło się w siedzibie Urzędu Miasta i Gminy. 
2. 25 kwietnia br. w tut. Urzędzie były przyjmowane przez pracowników Agencji 

Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa wnioski o przyznanie płatności bezpośrednich 
do gruntów rolnych na rok 2007 oraz wnioski o przyznanie płatności z tytułu wsparcia 
działalności rolniczej na obszarach o niekorzystnych warunkach gospodarowania. 
Spotkanie zorganizowane było dla wszystkich rolników zamieszkujących teren Gminy 
Borne Sulinowo. 

3. 26 kwietnia br. spotkała się z mieszkańcami budynków mieszkalnych przy ul. Al. 
Niepodległości 9 i 11, a tematem spotkania było omówienie formy i sposobu 
zagospodarowania terenu zielonego, który stanowi własność Gminy a przylega do tych 
nieruchomości. W tym dniu uczestniczyła w uroczystym apelu zorganizowanym przez 
Dyrektora Zespołu Szkół w Bornem Sulinowie. Spotkanie to odbyło się w związku  
z odniesieniem duŜych sukcesów dwóch uczennic i jednego ucznia. Uczennice są 
laureatkami ogólnopolskiej olimpiady j. rosyjskiego, a uczeń gimnazjum odnosi kolejne 
sukcesy w dziedzinie matematyki. Obie uczennice i uczeń otrzymali nagrody rzeczowe od 
Burmistrza Gminy pokryte z wydatków reprezentacyjnych. Tego dnia Sekretarz Gminy  
w jej imieniu uczestniczyła w spotkaniu seniorów i jubilatów w Łubowie. 

4. W ostatnich dniach zostały podpisane umowy o dotacje z organizacjami pozarządowymi, 
które złoŜyły oferty w ramach ogłoszonego w marcu konkursu. 23 kwietnia br. wysłano 
do Fundacji Wspomagania Wsi wniosek o dotację w konkursie „Kultura bliska 2007” na 
kwotę 10.000,-zł. Pieniądze z tego wniosku zostaną przekazane na Miejską Bibliotekę 
Publiczną w Bornem Sulinowie. 
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5. Zatrudniono 1 osobę na 5 m-cy, 1 osobę na 6 m-cy, 2 osoby na 3 m-ce oraz po rozmowie 
z Panem Starostą otrzymamy 2 skierowania dla 2 osób ze specjalnych środków na okres 4 
m-cy. Te 2 osoby zostaną na okres 1 m-ca skierowane do pracy w Nadleśnictwie Borne 
Sulinowo i pod nadzorem leśników przy wsparciu naszych pracowników będą sprzątać 
tereny nadjeziorne. Później ci pracownicy zostaną oddelegowani do dalszych prac na 
tereny i plaŜe wiejskie – będą pracować pod kierunkiem Pani Piecewicz w Centrum 
Kultury i Rekreacji. 

6. Trwają prace przy budowie alejki na ul. Zielonej i Niepodległości. Uzyskano wczoraj 
decyzję na pozwolenie na uŜytkowanie szatni przy ul. Sportowej. Zakończono malowanie 
ławek parkowych na terenie miasta. Zamontowano 5 urządzeń zabawowych na placu 
zabaw przy świetlicy wiejskiej w m. Krągi. 

7. Wystąpiono do Starostwa Powiatowego w Szczecinku o zmianę decyzji pozwolenia na 
przebudowę budynku koszarowego z mieszkaniami socjalnymi i komunalnymi. 
Wyjaśniła, Ŝe druga część budynku planowana była na mieszkania komunalne, a potrzeby 
mieszkaniowe mieszkańców gminy są bardzo duŜe. Ci mieszkańcy na dzień dzisiejszy nie 
spełniali kryteria przyznania mieszkania socjalnego, bo dochody na 1 członka rodziny 
przekraczały ustalone przez poprzednią Radę kryterium – były wyŜsze niŜ 298 zł. 
Powiedziała, Ŝe gminy w tej chwili nie stać na budowę mieszkań komunalnych, a w jej 
zamyśle było to, Ŝeby te mieszkania komunalne wybudować przy pomocy kredytu i je 
sprzedać, natomiast uzyskane ze sprzedaŜy pieniądze przeznaczyć znów na akcję budowy 
mieszkań socjalnych, ale nie w takim standardzie, w jakim wybudowane są w tej chwili.  
Po rozmowach z Prezesem Banku Gospodarstwa Krajowego Oddział Piła otrzymano 
informację, Ŝe gminy mogą starać się o dotacje w wysokości 30% inwestycji. W związku 
z tym jest pomysł i niebawem zwróci się do Rady o podjęcie stosownej uchwały, Ŝeby te 
mieszkania przeznaczyć pod budownictwo socjalne, jako Ŝe tych ludzi, którzy starają się  
o te mieszkania komunalne, i tak nie stać będzie na opłacenie tych mieszkań – zapłacić 
czynsz, a gminy nie stać na ich wybudowanie. W związku z tym wystąpiono o zmianę 
nazewnictwa – muszą to być mieszkania socjalne, Ŝeby uzyskać dotację. Tę dotację do 
kosztorysu, który opiewa na wykończenie tych mieszkań w granicach 1 mln zł, moŜemy 
otrzymać w granicach 300 tys. zł i są to pieniądze nam darowane pod warunkiem, Ŝe będą 
to mieszkania socjalne. JeŜeli Rada podejmie uchwałę zwiększającą kwotę na 1 członka 
rodziny nawet do 310,-zł na osobę, to juŜ nam rozwiąŜe sprawę, bo ci ludzie, którzy 
czekają na te mieszkania, to kryterium spełnią. Poinformowała, Ŝe w tej chwili nie 
wszyscy są usatysfakcjonowani, bo czasami trzeba przyznawać mieszkania osobom, co do 
których istnieją powaŜne wątpliwości i myśląc, jak te mieszkania za rok będą wyglądać. 
Są to często osoby, które mają nakaz sądowy o eksmisji i my musimy mieszkania dać. 
Jeśli tych mieszkań nie damy, to musimy zapłacić odszkodowanie, jak nie zapłacimy to 
musimy wynająć mieszkanie o powierzchni np. 5 m na osobę z dostępem do światła, 
wody. Tak czy inaczej nie mamy wyjścia i w pierwszej kolejności te mieszkania 
otrzymują właśnie takie osoby, natomiast w drugiej kolejności te osoby, które spełniają 
rygorystyczne kryteria uchwały, uchwalonej przez Radę w 2002 r.  
Na tym Pani Burmistrz zakończyła swoje wystąpienie. 

 
Przewodniczący RM zwrócił się do radnych, czy mają jakieś pytania. 
 
W związku z tym, Ŝe nikt nie zabierał głosu, Przewodniczący RM przystąpił do realizacji 
kolejnego punktu obrad pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu”. 
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Ad.5) 
 
W punkcie sesji pn. „Informacja radnych powiatu o ich pracy w Radzie Powiatu” głos zabrał 
radny powiatowy Krzysztof Zając. Poinformował, Ŝe w okresie międzysesyjnym w powiecie 
odbyły się dwie sesje. Pierwsza sesja poświęcona była sprawozdaniom Komendanta 
Państwowej StraŜy PoŜarnej, Komendanta Policji, funkcjonowaniu Szpitala Powiatowego. 
Druga sesja była sesją absolutoryjną, na której podjęto równieŜ drobne uchwały. 
Poinformował równieŜ, Ŝe Dyrektor PZD zobowiązał się do naprawy w najbliŜszym czasie 
poboczy dróg powiatowych na odcinku Juchowo-Radacz. Powiedział teŜ, Ŝe Starosta jesienią 
ubiegłego roku obiecał straŜakom z Juchowa mundury. Wczoraj obiecał, Ŝe w najbliŜszym 
terminie – niezaleŜnie jak to miałoby być – dotrzyma słowa i te mundury w jednostce OSP 
Juchowo się znajdą. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do obecnych, czy mają jakieś pytania. 
 
Pytań nie zgłoszono, w związku z czym przystąpiono do realizacji kolejnego punktu sesji tj. 
Informacji Przewodniczącego Rady Miejskiej o pracach organów Rady. 
 
 
Ad.6) 
 
Przewodniczący RM przedstawił informację o pracach organów Rady następującej treści: 
 
„W okresie od ostatniej Sesji, na której przedstawiałem informację o pracach Rady Miejskiej 
w Bornem Sulinowie tj. w dniu 7 marca 2007 r., odbyły posiedzenia wszystkie komisje Rady 
Miejskiej w Bornem Sulinowie. 
 
Komisja Rewizyjna odbyła cztery posiedzenia, które poświęcone były kontroli wykonania 
budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok i na tej podstawie wnioskowanie o udzielenie 
bądŜ nieudzielenie absolutorium Burmistrzowi Gminy. Komisja po rozpatrzeniu 
sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok i zapoznaniu się  
z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedmiotowym sprawozdaniu, postanowiła 
wystąpić z wnioskiem o udzielenie absolutorium Burmistrzowi z tytułu wykonania budŜetu za 
rok 2006. 
Stosowny wniosek Komisji Rewizyjnej przesłałem pismem przewodnim do Regionalnej Izby 
Obrachunkowej Oddziału w Koszalinie celem wydania opinii. 
 
W dniu 23 kwietnia br. wpłynęła pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej  
o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia Burmistrzowi absolutorium z tytułu 
wykonania budŜetu za 2006 rok. 
 
Komisja BudŜetowo-Gospodarcza odbyła dwa posiedzenia, na których zaopiniowano projekty 
uchwał będące przedmiotem sesji w dniu 28 marca 2007 r. (zwołanej na wniosek Burmistrza 
Gminy) oraz dzisiejszych obrad.  
Ponadto komisja zapoznała się: 
1) z informacją o stanie opracowania zmian do studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania miasta i gminy Borne Sulinowo oraz o stanie zaawansowania prac 
planistycznych zagospodarowania miasta i gminy; 

2) ze stanem finansowym gminy po wyborach samorządowych. 
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Na posiedzeniu wypracowano takŜe stanowisko w sprawie przyjęcia sprawozdania  
z wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok i udzielenia absolutorium. 
 
Komisja Rozwoju odbyła jedno posiedzenie, którego tematyka przedstawiała się następująco: 
1. Sprawozdania komendantów Policji i StraŜy Miejskiej z prowadzonej działalności  

w zakresie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2006 rok, w tym określenie 
istotnych zagroŜeń i osiągniętych wyników. 

2. Sprawozdania komendantów Państwowej StraŜy PoŜarnej i Ochotniczych StraŜy 
PoŜarnych o stanie bezpieczeństwa poŜarowego za 2006 rok i określenie istotnych 
zagroŜeń poŜarowych. 

3. Funkcjonowanie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem Sulinowie, realizacja świadczeń 
medycznych w 2006 roku, kontrakty na 2007 rok, problemy oraz podjęte działania  
w zakresie dostosowania podległych placówek do wymogów Unii Europejskiej. 

 
 
W dniu 29 marca br. wpłynęło do Rady Miejskiej pismo Burmistrza Gminy Borne Sulinowo 
w sprawie przesunięcia terminu złoŜenia sprawozdania z realizacji Planu Gospodarki 
Odpadami dla Miasta i Gminy Borne Sulinowo do momentu uzyskania dostępu do 
Wojewódzkiej bazy danych dotyczącej wytwarzania i gospodarowania odpadami na terenie 
gminy Borne Sulinowo. Zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. o odpadach 
organ wykonawczy gminy obowiązany jest przedłoŜyć radzie przedmiotowe sprawozdanie  
w terminie do 31 marca 2007 r.  
Informuję, Ŝe Sprawozdanie z realizacji Gminnego Planu Gospodarki Odpadami Gminy 
Borne Sulinowo za lata 2004-2006 oraz Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska 
dla Miasta i Gminy Borne Sulinowo za lata 2004-2006 wpłynęły do Biura Rady w dniu 24 
kwietnia br. 
Zgodnie z uchwalonym planem pracy Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie na 2007 rok, na 
miesiąc czerwiec zaplanowano ocenę realizacji Planu gospodarki odpadami dla Miasta  
i Gminy Borne Sulinowo na lata 2004-2007 oraz realizacji przyjętych kierunków i zadań 
zawartych w Programie Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Borne Sulinowo.  
W związku z powyŜszym kserokopie otrzymanych sprawozdań zostaną przesłane radnym z 
odpowiednim wyprzedzeniem przed terminem ustalonych posiedzeń komisji i Sesji Rady 
Miejskiej. 
 
W dniu 23 kwietnia br. wpłynęło do mnie pismo od Firmy „Matkowski” S.A. informujące  
o sytuacji na lokalnym rynku pracy i poszukiwaniu pracowników na stanowiska stolarza  
w zakładzie w Bornem Sulinowie. Właściciel firmy zarzuca Urzędowi Miasta i Gminy brak 
zaangaŜowania w rozwiązywanie problemu bezrobocia na terenie gminy, polegającego na nie 
informowaniu osób poszukujących pracy o miejscach pracy w zakładzie firmy Matkowski 
S.A. Pismo w załączeniu. 
 
W dniu 24 kwietnia br. Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej ElŜbieta Niepelt uczestniczyła  
w konferencji upowszechniającej i podsumowującej etap projektu „Praca w Posagu – model 
wychodzenia z rodzinnego bezrobocia na wsi”, która odbyła się w Szczecinie. Na konferencji 
przedstawiono główne załoŜenia projektu i nowe rozwiązania dla rynku pracy i pomocy 
społecznej. Dokonano równieŜ prezentacji działań partnerów realizujących zadania  
w powiatach: gryfickim, choszczeńskim, szczecineckim i świdwińskim.” 
 
Po przedstawieniu powyŜszych informacji, Przewodniczący RM ustosunkował się do pisma 
złoŜonego przez Firmę „Matkowski” S.A. Pismo to stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Powiedział, Ŝe pismo to nie odkrywa Ameryki, ale jest taka sytuacja, Ŝe bezrobotnych na 
terenie gminy jest bardzo duŜo, natomiast chętnych do pracy bardzo mało, a właściwie wcale. 
Poinformował, Ŝe wczoraj przez jego biuro przewinęło się 5 osób z jednej miejscowości 
Łubowo i na pytanie, czy pani podejmuje pracę, kaŜda z nich odpowiedziała nie, dlatego Ŝe 
wyjeŜdŜa za granicę lub podała inne przyczyny. 
Po tym poprosił Wiceprzewodniczącą RM ElŜbietę Niepelt o wypowiedzenie się na temat 
konferencji, w której uczestniczyła w Szczecinie. 
 
ElŜbieta Niepelt poinformowała, Ŝe konferencja miała na celu propagowanie i jednocześnie 
podsumowanie pewnego etapu realizacji programu „Praca w posagu”. Program w swoich 
załoŜeniach ma wyjść naprzeciw rodzinom bezrobotnym. W tej chwili trwają działania w 
kierunku pozyskiwania rodzin do objęcia tym programem. Rodziny pozyskuje się za 
pośrednictwem MOPS-u, jak równieŜ w kontaktach z sołtysami. Powiedziała, Ŝe aktualnie ten 
proces trwa, a więcej na ten temat powie w najbliŜszej przyszłości. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do przedstawionych informacji. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM przystąpił do realizacji 
kolejnego punktu porządku sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek 
pomocniczych gminy”. 
 
 
Ad.7) 
 
W punkcie sesji pn. „Wystąpienia przewodniczących jednostek pomocniczych gminy” głos 
zabrali: 
 
- Sołtys sołectwa Radacz Halina Jaskółka zapytała, czy na wsiach staną następne komplety 

pojemników do segregacji odpadów. Powiedziała, Ŝe prosi o nie od dobrych paru lat i nic. 
Prosiła, Ŝeby u niej w miejscowości postawić chociaŜ 2 pojemniki: na plastik i na szkło. 
ZbliŜa się sezon letni, Radacz leŜy nad jeziorem i przyjeŜdŜa duŜo turystów, którzy nie 
mają gdzie wysypywać śmieci. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, Ŝe są zamówione 
pojemniki i w ciągu 2 tygodni powinny zostać ustawione. 
 

- Sołtys sołectwa Juchowo Zbigniew Adamczyk zabrał głos odnośnie świetlicy wiejskiej. 
Przypomniał, Ŝe miała być oddana do uŜytku do końca kwietnia br., ale z tego co widzi na 
pewno nie będzie oddana. Dlatego prosił, Ŝeby ustalić i podać termin jej oddania do 
uŜytku. Ponadto stwierdził, Ŝe widział raport dotyczący rozdysponowania środków na 
działalność OSP i na 2007 rok na jednostkę w Juchowie nie ma ani złotówki. Powiedział, 
Ŝe on takie zapotrzebowanie na środki złoŜył panu Matusiewiczowi. DuŜych środków ta 
jednostka nie potrzebuje, tylko na podstawowe rzeczy do gaszenia poŜarów. 

 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, Ŝe do sprawy sali 
ustosunkuje się Zastępca Burmistrza, a do niedawna Kierownik Referatu Inwestycyjnego. 
Zwracając się do sołtysa powiedziała, Ŝe tę salę przyobiecano im dawno i miały tam 
odbywać się Sylwestry, ale ta sala nie miała pozwolenia na uŜytkowanie. Były same 
kłopoty i tak naprawdę rozpoczęło się budowę jako samowola budowlana. Odnośnie 
straŜy w Juchowie powiedziała, Ŝe nie dzieli straŜy na straŜ Juchowa i straŜ Łubowa.  
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W budŜecie są zagwarantowane środki bez dzielenia na tę straŜ, czy na inną. Środki te są 
skromne i pozostaje tylko domawiać się i uzgadniać wydatki – zaspakajać niezbędne 
potrzeby. Poinformowała, Ŝe OSP w Łubowie naleŜy do Krajowego Systemu i ma swoje 
potrzeby, które są kosztowne. Dodała, Ŝe jest po rozmowach z Komendantem 
Powiatowym PSP i Prezesem OSP na temat ochotniczych straŜy poŜarnych. Przed nami 
jest utworzenie ochotniczej straŜy w Bornem Sulinowie, zmieniać się będą troszeczkę 
zasady i myśli, Ŝe cierpliwości, wytrwałości i umiejętności w pozyskiwaniu środków. 
Poinformowała, iŜ myślą o załoŜeniu stowarzyszenia, bo przez nie mogą ściągać środki. 
Na koniec stwierdziła, iŜ nie moŜna mówić, Ŝe na straŜ w Juchowie nie ma środków, bo są 
to środki na obie straŜe ochotnicze. 
 
Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal w sprawie świetlicy w Juchowie powiedział, Ŝe jest 
w trakcie załatwiania spraw formalnych związanych z uzyskaniem pozwolenia na 
uŜytkowanie, m.in. geodezja, sanepid. Poinformował, Ŝe razem z sołtysem byli na miejscu 
w świetlicy i umówili się na kwestię poprawek po okresie zimowym. Wydawało mu się, 
Ŝe świetlica moŜe zostać oddana do uŜytku na koniec kwietnia br., a było to 2 miesiące 
temu, ale nie jest to moŜliwe. Powiedział, Ŝe teraz nie będzie składał deklaracji co do 
terminu, ale przyznał, Ŝe bardzo zaleŜy mu, Ŝeby tę inwestycję w końcu zakończyć, bo 
robi mu się słabo, jak tłumaczy się za kaŜdym razem. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, Ŝe więcej czasu zajęło 
im pozwolenie na budowę jeszcze raz i walka o to, Ŝeby tej świetlicy nie rozbierać, bo 
była traktowana jako samowola budowlana. 
 

- Sołtys sołectwa Silnowo Czesława Łukaszuk zwróciła się w imieniu mieszkańców do 
Przewodniczącego RM i jednocześnie radnego z ich okręgu wyborczego, aby miał dyŜury 
nie tylko w siedzibie Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie, ale równieŜ w ich sołectwie – 
w skromnych progach świetlicy wiejskiej w Silnowie. Prosiła równieŜ o kosze 
segregacyjne, bo długi weekend pokaŜe, jak śmieci są rozciągane przez psy i róŜne inne 
zwierzęta. Zasugerowała, aby je ustawić szczególnie w miejscowościach Dąbrowica i 
Silnowo Dolne. Ponadto prosiła, aby w Silnowie Dolnym wylać podstawę pod kosze do 
segregacji odpadów, bo w poprzednie lata one się wywracały i wyglądało to 
nieestetycznie. 

 
Przewodniczący RM odpowiadając na prośbę w sprawie ustalenia jego dyŜuru  
w sołectwie powiedział, Ŝe ma stały kontakt z ludźmi i kto chce, to w kaŜdy dzień – nie 
tylko w wyznaczony – moŜe przyjść do niego. Są do tego warunki, bo jest biuro 
(oddzielne) i o wszystkim moŜna porozmawiać. Dlatego prosił, Ŝeby informować, Ŝe jak 
ktoś ma problem, to w kaŜdej chwili moŜe przyjść – w kaŜdy dzień i o kaŜdej porze. 
 

- Sołtys sołectwa Uniemino Józef Arapinowicz zabrał głos odnośnie psów, zwłaszcza 
płatności podatku za psa. Powiedział, Ŝe np. w jego sołectwie płaci 3 czy 4 właścicieli.  
W związku z tym zapytał, czy jest to podatek tylko dla naiwnych i jak moŜna 
wyegzekwować go. Ponadto stwierdził, Ŝe skoro psy są spisane, to naleŜy równieŜ 
sprawdzić, czy są zaszczepione. 

 
Komendant StraŜy Miejskiej Ryszard Ihnatów odpowiedział, Ŝe jest to problem do 
załatwienia przez StraŜ Miejską i w najbliŜszym czasie będzie rozwiązany poprzez 
patrolowanie i sprawdzanie, jak właściciele psów wywiązują się ze swoich obowiązków. 
Obowiązkiem jest coroczne zaszczepienie psa przed upływem roku, szczególnie psa, 
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który ukończył 3 miesiące Ŝycia. Obowiązek przedstawienia dowodu szczepienia 
przysługuje dla funkcjonariuszy Policji i StraŜy Miejskiej. W stosunku do osób nie 
spełniających wymogów, będą stosowane pouczenia bądź inne środki, np. mandat karny, 
jak równieŜ moŜe sprawa zakończyć się skierowaniem wniosku o ukaranie do Sądu 
Grodzkiego. Na koniec powiedział, Ŝe ten problem zapisał i w pierwszej kolejności będzie 
kontrolowana miejscowość Uniemino.  
 

- Sołtys sołectwa Kiełpino Kazimierz Ziółkowski zapytał, kiedy zostanie naprawiona 
nawierzchnia drogi do Kolanowa. Ponadto poinformował, Ŝe w Kolanowie nie ma ani 
jednego śmietnika. PUK teŜ nie przyjeŜdŜa, Ŝeby spisać umowy na odbiór śmieci  
i wyposaŜyć w pojemnik.  

 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odnośnie pojemników na śmieci 
odpowiedziała, Ŝe to nie PUK ma przyjechać i podpisywać umowy, tylko wszyscy ci, 
którzy pojemniki powinni mieć, muszą przyjechać i podpisać umowy, a pojemnik zabrać. 
Natomiast zadaniem StraŜy Miejskiej jest tylko i wyłącznie sprawdzenie, czy takie 
umowy istnieją i sprawdzić to (tak, jak dotyczy to psów). Odnośnie drogi na zebraniu 
wiejskim w ich sołectwie - w obecności Przewodniczącego RM - powiedziała, co gmina 
moŜe zrobić w kwestii dróg. Mówiła, Ŝe będą to naprawy cząstkowe i tam gdzie moŜna 
zostanie wyrównana, a prace rozpoczną się w miesiącu maju. Podkreśliła, Ŝe będą to 
pozorne naprawy, a więc równanie równiarką i zasypanie dziur. 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe Pani Burmistrz nie ma rozeznania co do tej drogi, bo 
naprawa nie polega na równaniu tej drogi, bo ta droga na pewnych odcinkach naleŜy do 
Nadleśnictwa, a na pewnych do gminy. Ta droga jest drogą brukowaną, a poniewaŜ 
odbywa się na niej transport drewna cięŜkimi pojazdami, zwłaszcza w okresie wiosennym 
kiedy następuje odmraŜanie ziemi, to te kamienie zostały wciśnięte i powstał garb na 
środku tej drogi. Z powodu tego garbu zwykłymi samochodami osobowymi po tej drodze 
przejechać nie moŜna, bo jest bardzo zniekształcona. Poinformował, Ŝe zna 3 przypadki, 
gdzie zostały urwane korki przy miskach olejowych i wystąpiły powaŜne awarie  
w samochodach, a ci ludzie ponieśli powaŜne szkody z tego tytułu. Dlatego uwaŜa, Ŝe 
najpierw naleŜy uporządkować stan własnościowy tej drogi, a później planować jakieś 
remonty. Osoba, która zajmuje się tymi sprawami, powinna pojechać na miejsce  
i konkretnie zobaczyć, o co chodzi. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, iŜ mówiąc o równaniu 
drogi, mówiła ogólnie o drogach m.in. o drodze do Grabna, do Kucharowa. Znany jest jej 
równieŜ problem współwłasności tej drogi, ale w tej chwili zdarza się, Ŝe leśnicy nie 
pozwalają przejeŜdŜać samochodami i sołtysi zgłaszali ten problem. Stwierdziła, Ŝe na 
dzień dzisiejszy te sprawy nie są do końca wyjaśnione. 
 
Przewodniczący RM stwierdził, Ŝe powrócimy do tematu dróg na następnej sesji, bo takie 
tematy w planie pracy Rady Miejskiej są. 
Po tym zapytał, czy ktoś z sołtysów jeszcze chce zabrać głos. 
 
Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący RM przeszedł do 
realizacji kolejnego punku obrad pn. „Sprawozdania komendantów Państwowej StraŜy 
PoŜarnej i Ochotniczych StraŜy PoŜarnych o stanie bezpieczeństwa poŜarowego za 2006 
rok i określenie istotnych zagroŜeń poŜarowych”. 
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Ad.8) 
 
Przewodniczący RM udzielił głosu Komendantowi Powiatowemu Państwowej StraŜy 
PoŜarnej w Szczecinku. 
 
Komendant Powiatowy PSP Zenon Szulakowski na wstępie powiedział, Ŝe informację na 
temat stanu bezpieczeństwa w zakresie ochrony przeciwpoŜarowej na pewno wszyscy radni 
otrzymali wcześniej i się z nią zapoznali, dlatego zaproponował, aby skupić się na utworzeniu 
jednostki ochotniczej straŜy poŜarnej.  
Przedmiotowa informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Zanim jednak przystąpiono do omawiania powyŜszego tematu, Komendant PSP przybliŜył 
obecnym ostatnią akcję ratowniczo-poszukiwawczą, jaka miała miejsce na jeziorze Pile,  
w związku z utonięciem 3 mieszkańców Szczecina. Poinformował, iŜ akcja została 
zakończona przedwczoraj i dodał, Ŝe ta sprawa od początku nie naleŜała do państwowej 
straŜy poŜarnej. Ich ustawowym obowiązkiem jest ratowanie zdrowia i Ŝycia ludzkiego, 
natomiast w tym przypadku tego Ŝycia juŜ nie było. Oni jednak te działania prowadzili  
w ramach działań humanitarnych i pomocniczych, jako jednostka wspierająca. Było równieŜ 
współdziałanie z Policją, zarówno ze Szczecinka jak i z posterunkiem w Bornem Sulinowie. 
Powiedział, Ŝe ma pretensje do samorządu gminnego, bo teŜ jest to jak gdyby w interesie 
samorządu gminnego. Jednocześnie dodał, Ŝe nie wnika w to, jak tę sprawę regulują przepisy 
i kto tak naprawdę powinien tych zwłok poszukiwać, i kto powinien dąŜyć do odnalezienia 
zwłok. Jeszcze raz podkreślił, Ŝe na pewno nie jest to rola państwowej straŜy poŜarnej. 
Powiedział, Ŝe na przyszłość jako jednostka wspomagająca i wspierająca mogą się w to 
angaŜować, bo przepis dopuszcza, ale nie na taką skalę, jaka tu miała miejsce. Na koniec 
wystąpienia powiedział, Ŝe komendant Jagodzki przedstawi w szczegółach tę akcję, jak 
równieŜ koszty, jakie ponieśli jako straŜ poŜarna z tytułu poszukiwania zwłok. 
 
W dalszej kolejności głos zabrała Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska, która 
powiedziała, iŜ wychodzi z załoŜenia, Ŝe burmistrz musi dbać o wizerunek i dobre imię 
samorządu. Z całą odpowiedzialnością za słowa powiedziała, Ŝe samorząd nasz zrobił 
wszystko, Ŝeby ta akcja trwała tak długo. Odnośnie słów wypowiedzianych przez 
Komendanta PSP powiedziała, Ŝe są one poparte przepisami (ustawami, aktami prawnymi), 
ale dla samorządu jest to nie do przyjęcia, bo jest to po prostu nieludzkie. Nie było dla niej 
tłumaczenia, Ŝe jednostka w Bornem Sulinowie, która przygotowuje płetwonurków -  
w imprezach partycypuje gmina, równieŜ organizujemy pokazy płetwonurków – gdzie jak 
gdzie, ale w Ŝyciu powinna się sprawdzić. Natomiast nasze ochotnicze straŜe do takich akcji 
nie są po prostu przygotowane (do tej temperatury wody, do przejrzystości wody, do 
głębokości) i nie mają odpowiednich warunków. Dodała, Ŝe mamy na terenie gminy na 
europejskim poziomie jednostkę ratowniczą – płetwonurków i niech to potraktują w ramach 
swojego hobby. Powiedziała, Ŝe zrobiła wszystko, łącznie z bezpośrednim kontaktem  
z generałem Kowalskim. Jego osobiste zaangaŜowanie, jak równieŜ Komendanta 
Powiatowego i naszego pana Jagodzkiego doprowadziły do tego, Ŝe ta akcja trwała tak długo. 
Poinformowała, iŜ chciała od Komendanta Powiatowego uzyskać na piśmie potwierdzenie 
tego, Ŝe przerywają poszukiwania po dwóch dniach. Takie pisemne powiadomienie 
spowodowałoby jedno – wystąpiłaby do Wojewody o środki na prowadzenie dalszych 
poszukiwań, bo godzina takich poszukiwań kosztuje 500,- zł, a gminy nie stać by było. Z całą 
odpowiedzialnością stwierdziła, Ŝe samorząd zrobił wszystko i nie mamy sobie nic do 
zarzucenia. 
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Komendant PSP Zenon Szulakowski powiedział, Ŝe Pani Burmistrz źle go zrozumiała, bo nie 
ma zamiaru atakować samorządu gminnego. Ma pretensje do tych rodzin, bo mogli 
zaangaŜować jednostkę profesjonalną Marynarki Wojennej, która juŜ kiedyś w podobnej akcji 
im pomagała, ale wchodziła w grę partycypacja w kosztach, bo budŜetu straŜy poŜarnej nie 
mogą przeznaczać na marynarkę wojenną. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska kończąc dyskusję w tym temacie 
powiedziała, Ŝe naleŜy przyjąć jedno - w obliczu takiej tragedii nie mówi się o kosztach.  
Po tym podziękowała Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Łubowie, za osobiste zaangaŜowanie 
pana Partyki, który zaraz po świętach był obecny w akcji. Podziękowała równieŜ 
komendantowi Ośrodka Szkoleniowego p. Jagodzkiemu, radnemu powiatowemu 
Krzysztofowi Zającowi. Prosiła równieŜ Komendanta Powiatowego PSP, aby w jej imieniu 
przekazał podziękowania Staroście Szczecineckiemu, który uruchomił powiatowe centrum 
zarządzania kryzysowego. 
 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ wczoraj przeczytał w prasie, Ŝe to jest właśnie problem. 
Na podstawie zdarzenia, które miało miejsce nad morzem, gdzie rybak odkrył pływające 
zwłoki, przez ileś godzin poszczególne organizacje targowały się, kto to ma zrobić. Okazało 
się, Ŝe jest dziura prawna, bo prawo nie zobowiązuje Ŝadnej ze słuŜb do tej czynności.  
W związku z tym ta sprawa trafiła juŜ do Sejmu i w najbliŜszym czasie zostanie podjęta 
ustawa w tym zakresie. Dodał, iŜ nie sądzi, Ŝe straŜ poŜarna zostanie zwolniona z tego 
obowiązku. 
Po tym oddał głos Miejsko-Gminnemu Komendantowi OSP Jackowi Jagodzkiemu. 
 
Jacek Jagodzki powiedział, Ŝe ustosunkuje się do tego co pani Burmistrz powiedziała nie jako 
Miejsko-Gminny Komendant OSP, ale jako Szef Ośrodka – przedstawiciel PSP Naczelnik 
Wydziału Komendy Wojewódzkiej. Na wstępie poinformował, Ŝe z dniem 1 marca br. 
nastąpiła reorganizacja w całej państwowej straŜy poŜarnej. Komendant Główny przesunął 
etaty zza biurek do jednostek interwencyjnych, co spowodowało uszczuplenie Komendy 
Wojewódzkiej i ośrodków szkolenia. Z tego względu Komenda Wojewódzka nie ma 
moŜliwości działań interwencyjnych - uczestniczenia w działaniach operacyjnych ratowania 
Ŝycia. Poinformował, Ŝe Ośrodek w Bornem Sulinowie do tego czasu posiadał sekcję 
wyjazdową w postaci środków, osób i sprzętu. Aktualnie próbują z Panią Burmistrz  
i Komendantem Wojewódzkim zrobić wszystko, aby ta jednostka w jakiś sposób została 
uruchomiona. Zapis, który chcą zawrzeć w regulaminie Komendy Wojewódzkiej i Ośrodka – 
w celu ratowania Ŝycia.  Nawiązał do dwóch zdarzeń, które miały miejsce w ostatnim czasie 
w Bornem Sulinowie, tj. akcji poszukiwawczej na jez. Pile i upadku awionetki. Stwierdził, Ŝe 
prawnie nie mogą wyjeŜdŜać jako Ośrodek, ale awionetka rozbiła się 200 m od Ośrodka  
i mieli dylemat: jechać czy nie jechać, czekać czy nie czekać. Powiedział, Ŝe uratowali pilota, 
przeŜył, ale widzą tu potrzebę uregulowań prawnych. Podkreślił, Ŝe to co zrobią, to nie będzie 
dyŜur całodobowy, ale jeŜeli będą mieli moŜliwość, będą na miejscu i zajdzie potrzeba 
ratowania Ŝycia, to wyjadą - razem z Komendantem Wojewódzkim zrobią taki zapis  
w regulaminie. Poinformował, Ŝe Komendant Powiatowy PSP od 1 marca br. cały czas na 
koszt Komendy Powiatowej w Szczecinku utrzymuje samochód, płaci za paliwo i jest 
kierowca, natomiast brakuje im straŜaków, którzy będą gasić. Powiedział, Ŝe jest 
bezwzględna konieczność utworzenia jednostki Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Bornem 
Sulinowie, doposaŜenia jednostek OSP w Łubowie i Juchowie, bo są zagroŜenia i wskazał 
dwie tragiczne akcje w Bornem Sulinowie. Poinformował, Ŝe zapisał się do jednostki OSP  
w Łubowie po to, Ŝeby być gminnym komendantem OSP i pomóc ratować Ŝycie. Podał 
przykłady zagroŜeń, które występowały w obrębie miasta, a szczególnie nawiązał do poŜarów 
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terenów leśnych. Powiedział, Ŝe mieszkamy w lesie i jak zdarzy się poŜar wierzchołkowy, to 
pół miasta płonie. Ponadto jak będzie susza, to susza jest wszędzie i nie będzie sytuacji, Ŝe 
straŜ wszystko rzuci i przyjedzie do Bornego. Dlatego wraz z Wiceprezesem OSP panem 
Partyką chcą utworzyć jednostkę w Bornem Sulinowie, Ŝeby Borne i gmina były chronione. 
W związku z tym zwrócił się do radnych o pomoc w tworzeniu jednostki OSP w Bornem 
Sulinowie, bo będzie ona dla wszystkich, a nie dla niego. Po tym w formie audiowizualnej 
przedstawił przebieg akcji ratowniczej na jez. Pile, tj. uŜyte siły i środki oraz koszty z tym 
związane (ogólny koszt akcji wyniósł 43.000,-zł, w tym: Komenda Powiatowa PSP  
w Szczecinku 8.500,-zł, Ośrodek Szkoleniowy w Bornem Sulinowie 4.500,-zł, Szkoła 
Podoficerska w Bydgoszczy 30.000,-zł). Podkreślił, Ŝe przy uŜyciu sonaru przeszukali bardzo 
duŜy obszar, znajdując 2 ciała i łódkę, jednak trzeciego ciała nie znaleziono. 
Po tym nawiązując do drugiej akcji ratowniczej związanej z upadkiem awionetki zwrócił się 
do radnych z przesłaniem: nie ma Ŝadnej jednostki interwencyjnej w Bornem Sulinowie, jest 
katastrofa lotnicza 13.04.br. o godz. 8.00 i człowiek potrzebuje pomocy.  
Powiedział, Ŝe podjęte przez nich działania doprowadziły do uratowania Ŝycia pilota. 
W dalszej kolejności przystąpił do przedstawienia sprawozdania z działalności OSP za 2006 
rok. Poinformował, Ŝe na terenie gminy mamy 3 jednostki ochotniczych straŜy poŜarnych,  
w tym: 
1) czynna OSP Łubowo włączona do Krajowego Systemu Ratowniczego (wpisana do KRS), 
2) czynna OSP Juchowo – bez wpisu do KRS, 
3) bierna  OSP Silnowo. 
Po tym przedstawił zadania OSP na terenie gminy w zakresie operacyjno-interwencyjnym 
(wyjazdy do poŜarów, wyjazdy do wypadków drogowych, ratownictwo przedmedyczne, 
ratownictwo ekologiczne). Podkreślił, Ŝe w tym zakresie jest mowa o zagroŜeniach: woda, 
las, a takŜe o zagroŜeniach na poligonie wojskowym, dziwnych beczkach z substancjami 
chemicznymi i wielu innych elementach, które muszą likwidować. Docelowo zamierzają 
likwidować zdarzenia na akwenach wodnych i chcą, Ŝeby uruchomić jednostkę WOPR, albo 
doposaŜyć jednostkę w Łubowie. Chcą teŜ uruchomić ekipę nurków, dlatego konieczne jest 
pozyskanie 2-3 ubrań, Ŝeby mogli wykonywać działania na terenie całej gminy. Przedstawił 
takŜe informację o podjętych działaniach w 2006 roku. Poinformował, Ŝe 147 razy 
uczestniczyli w róŜnych zdarzeniach na terenie gminy, w tym poŜarów było 85 i miejscowych 
zagroŜeń 62. Do miejscowych zagroŜeń zalicza się wypadki komunikacyjne, zaginięcia osób, 
wszystkie rodzaje zdarzeń związanych z ekologią. Pokrótce omówił zdarzenia, które miały 
miejsce w Silnowie Dolnym (poŜar) oraz w Łubowie (wypadek samochodowy, w którym 
zginęły 4 osoby, a pani kierowca uratowała się). Nawiązując do zdarzeń i akcji, które miały 
miejsce – stwierdzając jednocześnie, iŜ nie wiadomo co jeszcze moŜe nas czekać jutro – 
poinformował, Ŝe 8 maja br. organizują spotkanie straŜaków – załoŜycieli OSP w Bornem 
Sulinowie. Powiedział, Ŝe w tym roku (do końca tego roku) koszty funkcjonowania 
samochodu ratowniczego przejmie na siebie Komendant Powiatowy PSP, natomiast koszty na 
przyszły rok muszą być juŜ ujęte w budŜecie gminy. Dlatego zwrócił się do radnych o 
akceptację propozycji stworzenia OSP blisko osób mieszkających-straŜaków w mieście. Taka 
propozycja zostanie przedstawiona Pani Burmistrz, jak równieŜ sugestia, który obiekt by się 
kwalifikował na lokalizację jednostki do działań ratowniczych. Podkreślił, Ŝe chodzi o czas, 
tj. od momentu alarmu, przyjścia straŜaków na miejsce jednostki wyjazdowej i wyjazdu na 
akcję. Na tym zakończył swoje wystąpienie i prosił o pytania. 
 
Przewodniczący RM podziękował za wystąpienie i udzielił głosu Komendantowi 
Powiatowemu PSP. 
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Komendant Powiatowy PSP Zenon Szulakowski powiedział, Ŝe z ich strony jest deklaracja 
włoŜenia aportu w tworzenie OSP. Jako państwowa straŜ poŜarna przekaŜą 2 samochody  
i praktycznie wyszkolonych ludzi, bo chociaŜ jest to jednostka OSP, to będą w niej straŜacy 
wyszkoleni. Jest okazja stworzenia profesjonalnej jednostki i nie będzie problemu włączenia 
jej później w Krajowy System Ratowniczo-Gaśniczy. Takie jednostki są dotowane i rocznie 
otrzymują około 7.600,-zł. Poinformował równieŜ, Ŝe Gmina Borne Sulinowo znajduje się na 
3 miejscu w powiecie co do ilości zdarzeń. Przy ilości zdarzeń na terenie gminy, większość 
zdarzeń ma miejsce w mieście Borne Sulinowo, dlatego koszty dojazdu jednostki gminnej 
OSP Łubowo, a koszt dojazdu jednostki miejscowej w znacznym stopniu by 
zrekompensowały koszt utrzymania tych jednostek. Kończąc stwierdził, iŜ wydaje mu się, Ŝe 
dosyć duŜo argumentów przedstawili, Ŝeby ta jednostka OSP w Bornem Sulinowie powstała 
jak najszybciej. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska zwracając się do radnych prosiła, Ŝeby 
rozwaŜyli propozycję utworzenia OSP, która będzie jeszcze dyskutowana, bo wiąŜe się to ze 
środkami, jakie gmina będzie musiała ponieść w przyszłym roku i te środki muszą być 
zapisane w przyszłorocznym budŜecie gminy. Przypomniała, Ŝe w tym roku Komendant 
Powiatowy PSP bierze to na siebie, natomiast nie chciałaby, Ŝeby przy uchwalaniu budŜetu 
tych środków zabrakło i nie było takich wystąpień jak sołtysa z Juchowa, Ŝe nie ma na to, na 
to, czy na tamto. WiąŜe się to z badaniami lekarskimi, umundurowaniem, opłatą kierowcy 
oraz wyjazdami na akcje ratownicze i środki na to muszą znaleźć się w budŜecie gminy. 
 
Radny Dariusz Czerniawski stwierdził, iŜ wszyscy usłyszeli, Ŝe do końca tego roku 
działalność Ochotniczej StraŜy PoŜarnej w Bornem Sulinowie finansować będzie Komenda 
Powiatowa PSP. W związku z tym zapytał, jakie wstępne koszty są szacowane na rok 
przyszły na działania OSP w Bornem Sulinowie. 
 
Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, Ŝe orientacyjnie będzie to kwota w granicach 
utrzymania jednostki OSP Łubowo. Dodał, Ŝe na pierwszy rok będzie to moŜe kwota trochę 
większa, bo chodzi o zakup umundurowania i rozkręcenie tej jednostki. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska w uzupełnieniu dodała, Ŝe generalnie na 
bezpieczeństwo publiczne w budŜecie gminy ujęta jest kwota 200 tys. zł (ujęta jest w tym 
StraŜ Miejska i StraŜ PoŜarna). Generalnie kwota na utrzymanie OSP (kwota przybliŜona) 
waha się w granicach 70-80 tys. zł i na dzień dzisiejszy wie, Ŝe jest to kwota 
niewystarczająca. Kwota ta jest ściśle rozliczona i tak naprawdę potrzebna jest kwota 100 tys. 
zł, w zasadzie na jedną jednostkę w Łubowie.  
 
Radny Ryszard Cywiński powiedział, iŜ odniósł wraŜenie, Ŝe nie poprawiamy bezpieczeństwa 
poŜarowego na terenie gminy, tylko je pogarszamy tym bardziej, Ŝe ekstremalne warunki 
pogodowe teŜ pogarszają się (wchodzą gorące lata, ostre burze - powodujące duŜe szkody). 
Następuje zwiększenie tych zadań, natomiast obserwuje, Ŝe zmniejsza się zakres zadań PSP. 
Odniósł wraŜenie, Ŝe jako gmina mają tworzyć coraz więcej ochotniczych straŜy poŜarnych, 
bo jest taki nacisk, czyli nastąpi drenaŜ środków finansowych, których w zasadzie nie ma  
w gminie, Ŝeby powołać te straŜe, wyposaŜyć je i dostosować ludzi, czyli utrzymać to 
wszystko. Dodał, Ŝe budŜet państwa niejako opuszcza sobie loty, bo odkroi coś sobie. JeŜeli 
w powiecie w tej jednostce likwiduje się działania całodobowe i utrzymanie straŜy poŜarnej, 
to uwaŜa, Ŝe automatycznie następują zmniejszone koszty. Stwierdził, iŜ nie wie, czy jest to 
dobre działanie i uwaŜa, Ŝe jako gmina powinniśmy wystosować przynajmniej jakieś pismo 
do władz na górze i przedstawić te zagroŜenia, czy są one legalne. JeŜeli jest jednostka 
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szkoleniowa to co stało na przeszkodzie, Ŝeby ten zespół wyjazdowy funkcjonował nadal  np. 
przy zwiększonych środkach. Z tego co powiedzieli komendanci wynika, Ŝe jako gmina 
mamy wyasygnować maksimum środków – praktycznie potroili budŜet na jednostki OSP,  
a zawodowe jednostki straŜy profesjonalnie wyszkolone do tych zadań nas opuszczają. 
Jednocześnie zwrócił uwagę, Ŝe do OSP naleŜą ochotnicy straŜacy, którzy wyjeŜdŜają na 
Zachód, bo taka jest rzeczywistość – nie ma u nas pracy. Ponadto ludzie pracują na jedną, 
drugą zmianę i nie zawsze jest tak, Ŝe moŜna skompletować parę osób bojowych do akcji 
gaśniczej.  
 
Przewodniczący RM zwracając się do Komendanta Powiatowego PSP powiedział, Ŝe na 
terenie Bornego Sulinowa była jednostka Państwowej StraŜy PoŜarnej i zapytał, dlaczego jej 
nie ma. Są chyba jakieś plany, załoŜenia czy normy, które mówią gdzie i ile tych straŜaków 
ma być. Powiedział, iŜ myśli, Ŝe z tego wynikało, Ŝe ta straŜ została zlikwidowana i ktoś 
podjął taką decyzję. Nawiązując do wypowiedzi radnego Cywińskiego zapytał, dlaczego teraz 
przerzuca się te zadania na samorządy. Wszyscy jesteśmy obywatelami, wszyscy płacimy 
podatki i za te pieniądze wszystkich obywateli państwowa straŜ poŜarna utrzymuje się, a po 
tych wypowiedziach komendantów odniósł wraŜenie, Ŝe wyświadczają tu jakąś łaskę dla tego 
samorządu, bo musieli przyjechać, bo musieli ponieść takie koszty. Stwierdził, Ŝe tak nie 
moŜna stawiać sprawy, bo straŜ jest od tego, samorząd jest od tego. Teraz tworzenie 
jednostki, a zlikwidowanie jednej, Ŝeby się pozbyć kosztów i przerzucanie kosztów na 
samorząd, uwaŜa za niezrozumiałe. 
 
Komendant Powiatowy PSP Zenon Szulakowski powiedział, Ŝe zadaniem własnym gminy 
jest zapewnienie bezpieczeństwa. Państwowa StraŜ PoŜarna - absolutnie nie odŜegnuje się  
i nie ma zamiaru zamknąć się w swoim ogrodzeniu i tylko ćwiczyć – jest tą jednostką, która 
ma wskazywać kierunki, co trzeba zrobić, Ŝeby polepszyć stan ochrony przeciwpoŜarowej  
i jako profesjonalna jednostka są tą jednostką, która ma wspomagać działania ochotniczych 
straŜy poŜarnych. To, Ŝe kiedyś jednostka Ośrodka Szkoleniowego wyjeŜdŜała na teren 
działań, Komendant Wojewódzki mu to zawsze wytykał, bo stanowiło to jak gdyby 
przenoszenie budŜetu Komendy Wojewódzkiej na teren Powiatu Szczecineckiego, a kaŜdy  
z nich jest na swoim rozrachunku. To, Ŝe teraz jest konieczność utworzenia tej jednostki,  
a Ośrodek nie moŜe wyjeŜdŜać, wiąŜe się ze zmniejszeniem liczby etatów. Na poparcie podał, 
iŜ aktualnie ma on na zmianie słuŜbowej 6 straŜaków, kierowców i dowódcę, i jakby tymi 
straŜakami miał obsługiwać wszystkie gminy, w których występują mniejsze zdarzenia, to nie 
stanowi to pełnej obsady nawet dwóch wozów. 
 
Przewodniczący RM zapytał, dlaczego zlikwidowano tę straŜ. 
 
Komendant Powiatowy PSP odpowiedział, Ŝe to wynikało z przenoszenia etatów do jednostek 
ratowniczo-gaśniczych. Komenda Powiatowa PSP dostała 5 etatów z Ośrodka Szkoleniowego 
w Bornem Sulinowie. Te 5 etatów, które on na posterunku utrzymuje, uwzględniając urlopy, 
przysługujący czas wolny na odpoczynek, praktycznie wystarczy. Jednak, jak czasami ktoś 
zachoruje to ledwo wystarczy, bo musi przesuwać kierowców ze Szczecinka do posterunku  
w Bornem. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska zaproponowała, Ŝe w tej kwestii musi 
odbyć się spotkanie robocze radnych. Aktualna sytuacja wynika z polityki państwa, panowie 
komendanci nie są winni, są pewne uwarunkowania prawne. Prawda jest taka, Ŝe Powiat jest 
w takiej sytuacji, Ŝe wszystkie zadania są dotowane, a samorządom dorzuca się zadań, a nie 
pieniędzy. 
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Przewodniczący RM zamknął omawianie przedmiotowego tematu i przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu porządku obrad pn. „Sprawozdania komendantów Policji i StraŜy Miejskiej 
z prowadzonej działalności w zakresie porządku i bezpieczeństwa publicznego za 2006 rok,  
w tym określenie istotnych zagroŜeń i osiągniętych wyników”. 
 
 
Ad.9) 
 
Przewodniczący RM na wstępie powiedział, iŜ omawiając ten temat chciałby, Ŝeby skupić się 
nie na akcjach, a ogólnie na temacie – sprawozdawczym materiale. 
Po tym oddał głos przedstawicielowi Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie. 
 
Sprawozdanie z działalności Komisariatu Policji w Bornem Sulinowie w 2006 roku 
przedstawił funkcjonariusz KP w Bornem Sulinowie Krzysztof Zyśko. 
W swoim wystąpieniu poinformował obecnych o zasięgu działania komisariatu, stanie 
etatowym, o wynikach pracy policjantów w zakresie zdarzeń przestępczych i pracy 
prewencyjnej, jak równieŜ przedstawił działania w zakresie prewencji kryminalnej  
i prognozowane zagroŜenia bezpieczeństwa. 
PowyŜsze sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy zjawisko narkomanii występuje na terenie gminy, czy teŜ 
nie. 
 
Krzysztof Zyśko odpowiedział, Ŝe sytuacja wygląda tak, iŜ otrzymują sygnały o tym, Ŝe 
gdzieś ktoś słyszał, ktoś miał przy sobie środki odurzające. Powiedział, Ŝe kaŜda taka 
informacja jest sprawdzana. Poinformował, Ŝe mieli jeden przypadek z terenu gminy, gdzie 
zostały narkotyki ujawnione. Natomiast na terenie szkół samych przypadków posiadania 
narkotyków nie zanotowano poza tym, iŜ docierają do nich sygnały, Ŝe ktoś próbuje, ktoś 
wspominał o tym, Ŝe miał, Ŝe spotkał się z takim zjawiskiem. Na koniec stwierdził, iŜ 
zjawiska narkomanii nie moŜna wypunktować, Ŝe ono na terenie miasta i gminy istnieje. 
 
Przewodniczący RM podziękował i ogłosił 15 minut przerwy. 
 
Po przerwie w Sesji uczestniczyło 15 radnych (cały skład). 
 
Przewodniczący RM wznowił obrady i oddał głos Komendantowi StraŜy Miejskiej w Bornem 
Sulinowie. 
 
Komendant StraŜy Miejskiej Ryszard Ihnatów na wstępie powiedział, Ŝe sprawozdanie  
z działalności StraŜy Miejskiej za rok 2006 w zakresie porządku i bezpieczeństwa 
publicznego zostało przedstawione i kaŜdy miał moŜliwość zapoznania się z jego treścią. 
Zaznaczył, Ŝe nie jest to jego sprawozdanie, za jego pracę, on tylko je firmował swoim 
podpisem. 
PowyŜsze sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Po tym przedstawił, czym zajmowała się StraŜ Miejska w Bornem Sulinowie, czyli działania 
w zakresie utrzymania czystości i porządku, a mianowicie: 
1) kontrole posesji pod kątem utrzymania czystości i porządku oraz przedmiot tych kontroli 

(w trakcie tych kontroli na terenie gminy zanotowano szereg nieprawidłowości, m.in. 
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dotyczących wyposaŜenia w pojemniki na odpady, nieprawidłowego odprowadzania 
ścieków i braku zbiorników bezodpływowych); 

2) działania podejmowane wobec właścicieli tzw. „pustostanów”; 
3) podejmowane interwencje w przypadkach zgłaszanych przez mieszkańców, 
4) koordynacja prac porządkowych prowadzonych przez tut. Urząd; 
5) organizowanie zabezpieczenia bezpańskich psów; 
6) zabezpieczenie znalezionych niewybuchów i przekazanie dla patrolu saperskiego, 
7) zabezpieczenie imprez masowych, 
8) asysta i udział w komisjach tut. Urzędu dotyczących wycinki drzew, 
9) współdziałanie z policją poprzez m.in. wspólne patrole raz w tygodniu, 
10) zabezpieczenie miejsc poŜarów i współpraca ze StraŜą PoŜarną, 
11) zabezpieczenie miejsc niebezpiecznych m.in. studzienek kanalizacyjnych (brak pokryw), 
12) codzienne patrole okolic szkoły oraz miejsc gromadzenia się młodzieŜy (Centrum 

Kultury i Rekreacji, przystanki komunikacyjne, w czasie przerw lekcyjnych okolice 
garaŜy przy ul. Chrobrego, a takŜe między ulicami Reja i Brzechwy). 

 
Omawiając działania StraŜy Miejskiej szczególną uwagę zwrócił na działania podejmowane 
wobec właścicieli tzw. „pustostanów” oraz zabezpieczenie bezpańskich psów. 
 
Odnośnie pustostanów powiedział, Ŝe w ubiegłym roku brak było efektów, bowiem wysyłane 
pisma nie były przez właścicieli odbierane i powyŜsze uniemoŜliwiało wszczęcie 
postępowania. Aktualnie przyjęli inny kierunek działania – jako wykroczenia i osoby 
odpowiedzialne za posesje są wzywane w charakterze sprawców wykroczeń. Zaznaczył, Ŝe 
będą teŜ pewne trudności, bo część właścicieli nieruchomości to spółki, toczą się róŜne 
procesy. Nie mniej jednak mają ustalone z Komendą Powiatową Policji, Ŝe w tych sprawach 
policja im pomoŜe, bo straŜ miejska nie ma takich uprawnień jak oni. Niektóre sprawy 
przejmie policja tak, Ŝeby te działania były skuteczne. Oni jako straŜ będą wzywać osoby 
fizyczne i przymuszać. Myśli, Ŝe te działania przyniosą efekt, bo takiemu właścicielowi 
znudzi się stawianie co miesiąc do Sądu Grodzkiego. Lepiej będzie mu opłacało się ogrodzić  
i zabezpieczyć nieruchomość, niŜ przekazywać środki na Skarb Państwa. 
 
W sprawie zabezpieczenia bezpańskich psów powiedział, Ŝe mają problem, bowiem nie są 
wyposaŜeni w Ŝaden przyrząd ułatwiąjący złapanie psa. Aktualnie straŜnik wykonuje to 
gołymi rękoma, ale jest to niebezpieczne, bo nie wiadomo jaki to jest pies (moŜe być 
nieszczepiony i istnieje zagroŜenie wścieklizny). W związku z tym zwrócił się z prośbą  
o zakup albo wykonanie urządzenia w postaci sztycy z linką, którym moŜna psa ująć  
i doprowadzić do miejsca bezpiecznego. Ponadto powiedział, Ŝe po złapaniu nie mają gdzie 
tego psa przechowywać, dlatego zwrócił się z prośbą o klatkę na chwilowe przetrzymywanie 
psa, tj. do czasu przekazania go do instytucji uprawnionej. 
 
Na koniec przedstawił wyniki pracy StraŜ Miejskiej z zakresu podejmowanych interwencji,  
a mianowicie: udzielono 472 pouczenia, wystawiono 127 wezwań pisemnych do wykonania 
obowiązku, nałoŜono 76 mandatów karnych na łączną kwotę 7820,-zł. Po tym prosił  
o ewentualne pytania. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, Ŝe w Bornem Sulinowie od lat występuje problem 
dotyczący niezagospodarowanych budynków bezpośrednio graniczących z chodnikami. 
Wskazał na budynki przy ul. Brzechwy (5 budynków koszarowych i kilka stołówek). 
Powiedział, iŜ niebezpieczeństwo jest takie, Ŝe sypią się dachówki. Rozkradziono gąsiory  
i końcówki kominów poprzez erozję, która w sposób naturalny występuje, wychylają się. 
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Przypomniał, Ŝe Komendant StraŜy Miejskiej wspomniał, iŜ podjęli działania zmierzające do 
zmobilizowania właścicieli niezagospodarowanych budynków, Ŝeby coś z tym zrobili.  
W związku z tym zapytał Komendanta SM, jak to skutecznie rozwiązać, bo w tym przypadku 
jest problem ze znalezieniem właścicieli tych nieruchomości, nie mniej jednak problem 
istnieje. 
 
Komendant StraŜy Miejskiej Ryszard Ihnatów zaproponował ustawienie tablicy – przejście na 
drugą stronę jezdni ze względu na spadające dachówki, ewentualnie ten odcinek jezdni 
zamknąć. 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe w Silnowie jest dworzec kolejowy i czasami tam policja 
się zatrzymuje, ale jest to za rzadko. Ten obiekt został opuszczony i nie ma osoby, która by 
sprawowała nad nim nadzór. Nie ma szyldu, bo na jego wniosek został zdjęty, gdyŜ mógł 
spaść komuś na głowę. Swego czasu na jego interwencję ten obiekt odnowiono. Po 3 
tygodniach wandale z powrotem zrobili z tym dworcem to, co teraz jest (jest wymazany, są 
róŜne napisy, pourywane klamki, poniszczone drzwi). Powiedział, iŜ myśli, Ŝe StraŜ Miejska 
powinna się w to włączyć i odpowiednimi pismami zawiadomić właściciela i egzekwować. 
 
Komendant StraŜy Miejskiej odpowiedział, Ŝe wystosuje pismo pouczające do PKP, a jak nie 
przyniesie to efektu, to zostaną zastosowane inne formy. 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe jak Komendant wybierze się do Silnowa, to on chciałby 
w tym uczestniczyć, Ŝeby opisać odpowiednio, co tam jest złego, a musi być przede 
wszystkim nadzór nad obiektem. 
 
Radna GraŜyna Zitans zwróciła uwagę, iŜ w Krągach obok świetlicy jest piękny plac zabaw, 
ale graniczy on z ogródkiem piwnym przy sklepie. W związku z tym skierowała prośbę do 
Komendanta SM, aby straŜ zwróciła szczególną uwagę i miała spojrzenie na to, jak ci ludzie 
tam zachowują się. Poinformowała teŜ, Ŝe teraz ci ludzie przenoszą się na działkę 
naprzeciwko i tam przesiadują. 
 
Komendant StraŜy Miejskiej zwrócił się do radnych, Ŝeby wzięli pod uwagę siły i środki, 
jakie posiada straŜ (3 straŜników i radiowóz), bo od razu wszędzie nie mogą być. Tym 
niemniej te problemy będą starali się w jakiś sposób załatwiać. Dodał, Ŝe wysłuchuje te 
wypowiedzi ze szczególną uwagą, bo w ten sposób poznaje problemy i później przekłada je 
na zadania funkcjonariuszom StraŜy Miejskiej. 
 
Na tym zakończono omawianie tematu i Przewodniczący RM przeszedł do realizacji 
kolejnego punktu obrad pn. „Funkcjonowanie Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem 
Sulinowie, realizacja świadczeń medycznych w 2006 roku, kontrakty na 2007 rok, problemy 
oraz podjęte działania w zakresie dostosowania podległych placówek do wymogów Unii 
Europejskiej”. 
 
 
Ad.10) 
 
Przewodniczący RM oddał głos Dyrektorowi Zespołu Opieki Zdrowotnej w Bornem 
Sulinowie Adamowi Bielickiemu. 
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Dyrektor ZOZ Adam Bielicki na wstępie powiedział, Ŝe pozwolił sobie przedstawić Biuletyn 
Informacyjny ZOZ Borne Sulinowo, który przed sesją prosił, Ŝeby został dostarczony.  
W biuletynie zawarte są najwaŜniejsze informacje dotyczące rodzaju świadczeń medycznych 
udzielanych na terenie naszej gminy przez SP ZOZ Borne Sulinowo. Na ręce 
Przewodniczącego Rady Miejskiej dostarczył równieŜ odpowiedź na pismo z zapytaniem 
dotyczącym sposobu organizacji opieki zdrowotnej, planów, perspektyw rozwoju  
i koniecznych zabezpieczeń w zakresie ochrony zdrowia, które będą nas czekać przed końcem 
2008 roku. 
Przedmiotowa odpowiedź na pismo stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Po tym przypomniał, Ŝe SP ZOZ Borne Sulinowo jest samodzielnym publicznym zakładem 
opieki zdrowotnej tzn., Ŝe jest finansowany ze środków zewnętrznych, a nie ze źródeł gminy 
Borne Sulinowo. Dla SP ZOZ organem załoŜycielskim jest Urząd Miasta i Gminy, który pełni 
nadzór nad funkcjonowaniem i sposobem zapewnienia ciągłości opieki medycznej, bo jest to 
zadaniem gminy. 
Powiedział, Ŝe w ścisłej współpracy z Urzędem Miasta i Gminy naleŜy planować 
zabezpieczenie polegające na tym, iŜ zgodnie z rozporządzeniem Ministra Zdrowia ośrodki,  
w których są udzielane świadczenia zdrowotne, muszą zostać dostosowane zgodnie z tym 
rozporządzeniem do wymogów. Takie działania zostały podjęte, jest w stałym kontakcie  
z Panią Burmistrz równieŜ poprzez funkcję przewodniczącej Rady Społecznej ZOZ. Zostały 
wykonane projekty dotyczące ośrodków w Łubowie i Silnowie, a dalszy etap ich realizacji 
jest pod bezpośrednim nadzorem Urzędu Miasta i Gminy Borne Sulinowo. BieŜące 
funkcjonowanie naszej słuŜby zdrowia oparte jest na kontraktach zawartych z Narodowym 
Funduszem Zdrowia; w tym roku zostały zawarte na 3 lata (2007-2009) i dotyczą poradni 
specjalistycznych w podstawowym zakresie. Podstawowa opieka zdrowotna to są usługi 
lekarzy rodzinnych, rehabilitacja, stomatologia i usługi ponadstandardowe, które świadczą 
lekarze w ramach gabinetów prywatnych. Te usługi ponadstandardowe nie zostały 
zakontraktowane przez NFZ, ale wyszedł z załoŜenia, Ŝe lepiej niech lekarze przyjmują 
prywatnie niŜ ich w ogóle miałoby nie być. Jednocześnie dodał, Ŝe nie ogranicza to 
moŜliwości osób, które chcą skorzystać z bezpłatnych usług opieki zdrowotnej, bo mogą 
korzystać z poradni specjalistycznych w rejonach, w których zostały one zakontraktowane. 
Powiedział, iŜ jest świadomy tego, Ŝe nie jest to pełne zabezpieczenie usług opieki zdrowotnej 
w sensie ilości porad, nie mniej jednak pozwolił sobie prześledzić kolejki oczekujących, które 
co miesiąc są wykazywane do NFZ. W jego ocenie jest to z jednej strony wykazywanie 
naszych potrzeb, a z drugiej strony sygnał dla funduszu, iŜ są pewne niedociągnięcia  
w terenie. Poinformował, Ŝe w naszej gminie kolejki nie są aŜ tak długoterminowe  
w porównaniu do innych ościennych gmin. Podał przykłady: 
- poradni stomatologicznej, w której wynosi 14 dni (w zamyśle do 30 dni), ale przypadki 

nagłe załatwiane są od ręki; 
- poradni chirurgicznej – 7 dni, 
- poradni okulistycznej – 26 dni, 
- poradni dermatologicznej – 18 dni, 
- poradni psychologicznej – 14 dni, 
- poradni rehabilitacyjnej – 6 dni, 
- poradni laryngologicznej – do 20 dni. 
Zaznaczył, Ŝe nie są to długie kolejki, jeśli chodzi o stan dostępności na terenie kraju. 
Odnośnie stanu finansowego ZOZ-u na dzień dzisiejszy powiedział, Ŝe nie ma zagroŜeń 
dotyczących sposobu jego funkcjonowania, ale i nie jest to sytuacja, która umoŜliwia 
nieograniczoną ilość zakupu sprzętu.  
Tym niemniej za akceptacją Rady Społecznej ZOZ pewne zakupy dokonują  
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i w najbliŜszym czasie przymierzają się do zakupu nowego sprzęt ultrasonograficznego. Na 
bieŜąco zakupują teŜ sprzęt, który jest niezbędny do ciągłości funkcjonowania zakładu. 
Na tym zakończył swoje wystąpienie i prosił o ewentualne pytania. 
 
Radny Dariusz Czerniawski zacytował fragment z pisma Dyrektora ZOZ w brzmieniu: „Są 
działy medycyny, które są zabezpieczone i nie sprawiają problemu, jednakŜe w takich 
działach jak usługi stomatologiczne, laryngologiczne, kardiologiczne, i w niewielkim stopniu 
w innych usługach specjalistycznych naleŜy dąŜyć do osiągnięcia wyŜszego pułapu ich 
finansowania i takie działania zamierzamy wykonywać, poprzez próby renegocjacji 
zakontraktowanych świadczeń z NFZ. Równocześnie wskazane byłoby wsparcie ze strony 
Urzędu Miasta i Gminy w wyŜej wymienionym zakresie”. Po tym zapytał, na czym ma 
polegać to wsparcie z Urzędu Miasta i Gminy. 
 
Dyrektor ZOZ Adam Bielicki powiedział, Ŝe najpierw odpowie, na czym jego działania 
polegają. Opierając się na kolejce oczekujących i sposobie wykorzystania punktów w skali 
miesiąca w stosunku do całości roku (np. w poradni chirurgicznej mają juŜ wykorzystany 
limit w skali 2 miesięcy) informują o tym NFZ, pisząc pismo z prośbą o renegocjację 
warunków umowy. Fundusz w tej sprawie musi zająć stanowisko, a zazwyczaj zajmuje 
stanowisko negatywne, chociaŜ w ostatnim czasie zdarzyło się tak, Ŝe ponadlimity, które  
w zeszłym roku wykonano, zostały zapłacone. Poinformował, Ŝe w poprzednich latach 
wykonali na ponad 100 tys. zł usług medycznych, za które nikt nie zapłacił. Natomiast 
odnośnie pomocy ze strony Urzędu powiedział, Ŝe jest to jego bezpośredni kontakt z Radą 
Społeczną ZOZ lub Burmistrzem Gminy w sytuacji, gdy nie będzie reakcji NFZ o lobbowanie 
tematu na polu funduszu poprzez kontakt z dyrektorem tegoŜ funduszu. 
 
Radny Dariusz Czerniawski powiedział, Ŝe problem podstacji pogotowia ratunkowego  
w Bornem Sulinowie jest znany od 4 lat. Zapytał, jakie problemy wynikły, Ŝe tej podstacji do 
tej pory nie ma. 
 
Dyrektor ZOZ Adam Bielicki odpowiedział, iŜ problem przede wszystkim polega na tym, Ŝe 
oprócz nas nikt nie jest zainteresowany utworzeniem tej podstacji w Bornem Sulinowie. 
Lobbowanie pomysłu i projektu odbywa się na forum Powiatu i to miało miejsce przez 
poprzednie lata. Efektem tego jest fakt wpisania Bornego Sulinowa na listę Wojewody jako 
punktu zabezpieczenia w sensie ratownictwa medycznego. Jednocześnie zaznaczył, Ŝe naleŜy 
odróŜnić ratownictwo medyczne od pogotowia ratunkowego, bo są to dwie róŜne instytucje. 
Fakt wpisania nas na tę listę jest jak gdyby gwarantem tego, Ŝe ratownictwo medyczne na 
terenie Bornego Sulinowa powstanie. Powiedział, Ŝe dochodzenie do powstania podstacji 
pogotowia ratunkowego jest nadal przez niego pilotowane; jest po rozmowie ze Starostą, 
który równieŜ w tej sprawie kontaktuje się z Panią Burmistrz. W tej chwili Powiat 
Szczecinecki przymierza się do przekazania stacji pogotowia ratunkowego w ręce innego 
usługodawcy, który scala całą stację pogotowia na terenie całego województwa 
zachodniopomorskiego. Jednym z warunków przekazania pogotowia jest równieŜ powstanie 
podstacji pogotowia ratunkowego na terenie Bornego Sulinowa. Stwierdził, iŜ trudno mu 
powiedzieć, czy do tego dojdzie, ale zaleŜne jest to od kontaktów władz miejskich z władzami 
powiatowymi. Dlatego myśli, Ŝe najlepiej by było, Ŝeby taki kontakt władz został 
zorganizowany. 
 
Radny Mariusz Gorgol skierował zapytanie do Dyrektora ZOZ, czy przedstawił rozliczenie 
finansowe za 2006 rok dla Pani Burmistrz, bo jest zobligowany do jego złoŜenia w terminie 
do 28 lutego, w myśl ustawy o finansach publicznych. 
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Dyrektor ZOZ Adam Bielicki odpowiedział, Ŝe rok rocznie - zgodnie z uchwałą przyjętą 
przez Radę Społeczną ZOZ – przedstawia plan finansowy do marca kaŜdego roku (plan został 
przedstawiony), natomiast bilans przedstawia do września kaŜdego roku i to zostało 
wykonane. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska powiedziała, iŜ sądzi, Ŝe po szkoleniu 
komisji rewizyjnej w Regionalnej Izbie Obrachunkowej radny poruszył ten temat. Przyznała, 
Ŝe rzeczywiście jest wymóg przedkładania burmistrzowi sprawozdania finansowego a nie 
bilansu. Są to dwie róŜne sprawy i pozostaje tylko domówić się z panem dyrektorem i pewne 
rzeczy, zgodnie z ustawą, dopracować. Powiedziała, iŜ myśli, Ŝe to moŜe być zadaniem dla 
Rady Społecznej ZOZ, a więc wypracowanie formy przedstawienia sprawozdania 
finansowego. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są jeszcze pytania do Dyrektora ZOZ. 
 
Więcej głosu nie zabierano, w związku z czym Przewodniczący RM przeszedł do realizacji 
następnego punktu obrad pn. „Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Borne 
Sulinowo za 2006 rok oraz podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Gminy 
Borne Sulinowo z wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok”. 
 
 
Ad.11) 
 
Przewodniczący RM oddał głos przewodniczącemu komisji rewizyjnej. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Mariusz Gorgol poinformował, Ŝe komisja spotykała się 
w miesiącu kwietniu 4 razy odnośnie udzielenia absolutorium burmistrzowi obecnie 
urzędującemu. Protokół z posiedzeń jest do wglądu i radni mogą zapoznać się z jego treścią. 
Powiedział, Ŝe komisja wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium, bo Regionalna Izba 
Obrachunkowa pozytywnie zaopiniowała wykonanie budŜetu. Rozliczenia finansowe, które 
zostały przedstawione komisji, były spójne. Są jednak pewne niedociągnięcia, które komisja 
wypisała w protokole i naleŜy dąŜyć do ich naprawy. Powiedział, Ŝe złamano ustawę  
o przeciwdziałaniu alkoholizmowi. Dochód gminy z tego tytułu był 116.000,-zł, a wydatki 
60.000,-zł. RóŜnica wynosi 56.000,-zł i nie została wydatkowana; środki te powinny przejść 
na rok 2007. Po zasięgnięciu informacji od pani Stecenko komisja dowiedziała się o fakcie 
braku tych środków w budŜecie na ten rok – tych środków nie ma, a powinny być na koncie, 
bo są nienaruszalne (o tym stanowi ustawa – nie moŜna przenosić środków na inne cele). 
Uczynił to poprzedni burmistrz, łamiąc tym samym ustawę. Ponadto są niezapłacone rachunki 
na kwotę 3.300.000,-zł. Jego zdaniem Regionalna Izba Obrachunkowa do tego faktu się nie 
odniosła, bo w tych 3 mln zł są wydatki wymagalne na kwotę 28.000,-zł. Do długu, który 
gmina ma z tytułu zaciągniętych kredytów i poŜyczek, ten dług z tytułu zaległych rachunków 
równieŜ trzeba doliczyć. Z tytułu nie ściągniętych podatków jest kwota 2.200.000,-zł i dobrze 
będzie jak gmina ściągnie około 1 mln zł, natomiast 1.200.000,-zł nam przepada i tworzy się 
następna dziura. Podkreślił, Ŝe było to spowodowane działaniami poprzedniego burmistrza  
i jest to naganne z jego strony. Ponadto komisja zapoznała się z faktem złamania dyscypliny 
budŜetowej przez poprzedniego burmistrza. Stosowne pismo w tej sprawie skierowano do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej, bo zostały wydatkowane pieniądze poza budŜetem, nie 
uzgodnione z Radą i nie zatwierdzone przez Radę. Podkreślił, Ŝe jest to domniemane 
złamanie prawa, bowiem RIO określi, czy było ono złamane, czy nie. Ten fakt ujęto takŜe  
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w protokole, ale nie oceniono. Jak gmina otrzyma odpowiedź z RIO, wtedy będą dalsze 
wnioski. 
Komisja Rewizyjna postanowiła jednak wystąpić z wnioskiem o udzielenie absolutorium 
burmistrzowi z tytułu wykonania budŜetu gminy za rok 2006, bo nie mogą obecnego 
burmistrza, który nie był odpowiedzialny za wykonanie tamtego budŜetu, karać w formie 
nieudzielenia absolutorium. JednakŜe w imieniu Komisji Rewizyjnej zobligował Panią 
Burmistrz, Ŝeby w miarę moŜliwości na konto alkoholówki została zwrócona 
niewykorzystana kwota za rok 2006, bo te pieniądze muszą się tam znaleźć niezaleŜnie od 
tego, czy to się gminie podoba, czy teŜ nie. Na tym zakończył swoje wystąpienie. 
 
W dalszej kolejności głos zabrał przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard 
Cywiński. Przedstawił opinię komisji o realizacji budŜetu gminy za rok 2006, wydaną na 
posiedzeniu w dniu 24 kwietnia br., następującej treści: 
 
„Dochody budŜetowe wykonano w kwocie 23.411.701,91 zł, co stanowi 97,07% 
 
Wydatki budŜetowe zrealizowano w kwocie 32.876.346,52 zł, co stanowi 95,53%. 
 
BudŜet gminy za 2006 rok zamknął się deficytem budŜetowym w wysokości 9.464.644,61zł, 
który zostanie pokryty z zaciągniętych kredytów. 
 
Zobowiązania powstałe za 2006 rok stanowią kwotę 3.352.625,57 zł, w tym wymagalne  
210.911,14 zł. 
 
Wydatki na finansowanie inwestycji na plan 13.310.628,55 zł wykonano w wysokości 
12.461.497,71 zł, co stanowi 93,62%. 
 
Wydatki bieŜące na plan 21.102.537,97 zł zrealizowano w wysokości 20.414.848,81 zł,  
co stanowi 96,74%. 
 
Komisja zapoznała się z projektem zawiadomienia o naruszeniu dyscypliny finansów 
publicznych przez poprzedniego burmistrza gminy, polegającym na przekroczeniu zakresu 
upowaŜnienia do zaciągania zobowiązań. 
Stwierdzono, Ŝe w wykonywanej przez Burmistrza działalności w roku 2006 zlecono szereg 
zadań bez pełnego pokrycia finansowego w budŜecie gminy, co spowodowało brak środków 
finansowych na planową realizację przyjętych w budŜecie gminy zadań, a tym samym 
nieterminową realizację zobowiązań. Nieprzemyślane decyzje finansowe spowodowały utratę 
płynności finansowej, a konsekwencje takich działań są takie, Ŝe przez lata będą spłacane 
zobowiązania wobec wierzycieli. 
DuŜy wpływ na realizację wydatków miała takŜe niska sprzedaŜ mienia komunalnego. 
Uchwalając budŜet gminy na 2006 rok przyjęto dochody z tego tytułu w kwocie 1.979.236,-
zł. W trakcie roku dochody ze sprzedaŜy mienia obniŜono do kwoty 1.266.626,11 zł,  
a realizacja na koniec roku wyniosła 777.334,94 zł, co stanowi 61,27%. 
 
Komisja przychyliła się równieŜ do stanowiska Komisji Rewizyjnej odnośnie realizacji 
preliminarza wydatków Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych na 2006 rok i negatywnie oceniła zaistniałą sytuację, tj. wykonanie stanowiące 
52,01% i wykorzystanie niewydatkowanych środków na inne cele nie związane z programem. 
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Biorąc pod uwagę ocenę wykonania budŜetu, zdaniem komisji naleŜałoby nie udzielić 
absolutorium Burmistrzowi Gminy Borne Sulinowo z tytułu jego wykonania w 2006 r. 
JednakŜe wykonawcą budŜetu za 2006 rok był poprzedni burmistrz, w związku z czym nowo 
wybrana Rada i nowo wybrany Burmistrz nie mogą odpowiadać za zaistniałą sytuację. 
 
W związku z powyŜszym Komisja BudŜetowo-Gospodarcza ustosunkowała się do 
sprawozdania z wykonania budŜetu jako do dokumentu i po zapoznaniu się z pozytywną 
opinią Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie o sprawozdaniu 
Burmistrza Gminy Borne Sulinowo z wykonania budŜetu za 2006 rok oraz z wnioskiem 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w sprawie udzielenia absolutorium 
– równieŜ wydała opinię pozytywną o wykonaniu budŜetu”. 
Opinia pisemna Komisji BudŜetowo-Gospodarczej na temat wykonania budŜetu gminy za 
2006 rok stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Po przeczytaniu powyŜszej opinii radny Ryszard Cywiński stwierdził, Ŝe w zasadzie juŜ 5 
kadencji funkcjonuje w organach tego samorządu, ale po raz pierwszy spotyka się z taką 
negatywną realizacją funduszów gminy. Przez ostatni rok, to co się wydało, będzie teraz 
obligować tę Radę, Ŝe przez 3 lata będą spłacać długi i niejako zajmować się tylko 
administrowaniem w tej gminie a nie inwestowaniem. Podkreślił, Ŝe jest to ze wszech miar 
naganne. 
 
Po tym głos zabrał Przewodniczący RM, który zapoznał obecnych z treścią uchwały Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie z dnia 28 marca 2007 r.  
w sprawie wydania opinii o sprawozdaniu Burmistrza Miasta i Gminy Borne Sulinowo  
z wykonania budŜetu za 2006 r., która jest pozytywna.  
PowyŜsza uchwała Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
Powiedział teŜ, Ŝe Komisja Rewizyjna postanowiła wystąpić z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium i pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie. Wyraził równieŜ zdanie,  
iŜ niezaleŜnie od tego, co będzie dalej się działo, bo pewne sprawy nie zostały zamknięte  
i wyjaśnione, to ta Rada stoi na stanowisku, Ŝe to absolutorium powinno być udzielone. 
Następnie zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM Dariusza Czerniawskiego  
o przeczytanie treści projektu uchwały. 
 
Po przeczytaniu projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu 
Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok i udzielenia Burmistrzowi Gminy Borne Sulinowo 
absolutorium z tytułu wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok, 
Przewodniczący RM poddał go pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr VII/62/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 
2006 rok i udzielenia Burmistrzowi Gminy Borne Sulinowo absolutorium z tytułu 
wykonania budŜetu Gminy Borne Sulinowo za 2006 rok została podjęta i stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM przeszedł do realizacji kolejnego punktu obrad, tj. 
podjęcia uchwał w sprawach. 
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Ad.12) 
Podjęcie uchwał. 
 
12.1 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie projektu 
uchwały w sprawie ustalenia terminu zebrania wiejskiego, na którym dokonany ma być 
wybór sołtysa i rady sołeckiej. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała treść projektu uchwały (dot. sołectwa 
Ciemino) wraz z uzasadnieniem, która stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe ma orzeczenia Sądu Administracyjnego w tych sprawach 
i uwaŜa, Ŝe podejmowanie tej uchwały dzisiaj jest nieuzasadnione. Po tym zacytował 
fragment przepisów, które posiada, w brzmieniu:  
„PowyŜsze rozumowanie prezentował takŜe w swym orzecznictwie Naczelny Sąd 
Administracyjny. Zgodnie z art.36 ust.1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
terytorialnym (tekst jedn.: Dz. U. z 2001 r. Nr 142, poz.1591 ze zm.), organem 
uchwałodawczym w sołectwie jest zebranie wiejskie, a wykonawczym – sołtys. Działalność 
sołtysa wspomaga rada sołecka. Sołtys oraz członkowie rady sołeckiej wybierani są  
w głosowaniu tajnym, bezpośrednim, spośród nieograniczonej liczby kandydatów, przez 
stałych mieszkańców sołectwa uprawnionych do glosowania. W wyrokach II S.A. 231/99  
(z dnia 13.04.1999 r.) i OSK 421/2004 (z dnia 24 czerwca 2004 r.) NSA wskazał, iŜ czynne 
prawo wyborcze organów sołectwa mają jego stali mieszkańcy, a więc przebywający tam  
z zamiarem stałego pobytu, nawet jeśli nie są zameldowani na stałe. W uzasadnieniu drugiego 
ze wskazanych wyroków NSA stwierdził m.in.: Sołtys wybierany jest przez tych 
mieszkańców sołectwa uprawnionych do głosowania, którzy są jego stałymi mieszkańcami,  
a więc takimi którzy w myśl regulacji art. 25 Kodeksu cywilnego zamieszkują (przebywają) 
w sołectwie z zamiarem stałego pobytu, a nie przebywają tam czasowo bez takiego zamiaru. 
Stałe przebywanie na obszarze sołectwa, o którym mowa w art.36 ust.2 ustawy o samorządzie 
gminnym, to stan faktyczny, który z woli ustawodawcy wywołuje skutki prawne (prawo 
wyboru sołtysa), niezaleŜnie od tego czy jest prawnie potwierdzony (zameldowanie) czy teŜ, 
mimo takiego obowiązku, nie jest w tej formie potwierdzony. Innymi słowy naruszenie 
obowiązku meldunkowego nie skutkuje utratą praw wyborczych w sołectwie.” 
 
Po przeczytaniu powyŜszego orzeczenia Przewodniczący RM stwierdził, Ŝe jak ktoś by się 
odwołał do Sądu od przedmiotowej uchwały, to my przegrywamy. Dlatego uwaŜa, Ŝe tej 
uchwały nie powinniśmy podejmować. Poinformował teŜ, Ŝe radca prawny powiedział, Ŝe  
w statucie sołectwa jest stosowny zapis odnośnie praw wyborczych, ale on uwaŜa, Ŝe ten 
zapis moŜe być błędny i nie powinien się tam znaleźć. Kierując się literą prawa to tak 
powinno być, ale oprócz tego prawa jest jeszcze logika. Poinformował, Ŝe w tym sołectwie 
aktualnie jest takie rozdraŜnienie, Ŝe dojdzie do Sądu. 
 
W dalszej kolejności Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za nie głosował Ŝaden radny, 
- przeciw głosowało 14 radnych, 
- wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała w sprawie ustalenia terminu zebrania wiejskiego, na którym dokonany ma być 
wybór sołtysa i rady sołeckiej  (dot. sołectwa Ciemino) nie została podjęta. 
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12.2 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe przystępujemy obecnie do podjęcia uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budŜecie gminy Borne Sulinowo na 2007 rok i zwrócił się  
o zreferowanie projektu uchwały. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Mikłasz poinformowała, Ŝe przedłoŜona uchwała dotyczy zwiększenia 
dochodów gminy o kwotę 102.118,-zł. Zwiększenie to nastąpiło na podstawie zawiadomienia 
Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Szczecinie o zwiększeniu dotacji celowej 
w dziale 854 Edukacyjna opieka wychowawcza rozdział 85415 z przeznaczeniem na pomoc 
dla uczniów o charakterze socjalnym. Zwiększenie o tę kwotę następuje równieŜ  
w wydatkach budŜetowych w tym samym dziale i rozdziale. Ponadto dokonuje się 
przeniesienia środków między rozdziałami, tj. z rozdz. 90095 do rozdz. 90001 na kwotę 
695.167,99 zł, a przeniesienie to dotyczy środków przeznaczonych na dopłaty do wody  
i ścieków wraz zaległościami. Przenosząc te środki posiłkowała się opinią Regionalnej Izby 
Obrachunkowej ze Szczecina. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy są uwagi do projektu uchwały. 
 
Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM zwrócił się do 
Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budŜecie gminy Borne Sulinowo na 2007 rok. 
 
Po tym Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/63/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian w budŜecie Gminy Borne Sulinowo na 2007 rok została 
podjęta i stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
12.3 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Burmistrza Gminy o wyjaśnienie projektu uchwały  
w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Urzędem Miasta i Gminy 
Borne Sulinowo a Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Bornem Sulinowie  
i Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Szczecinku dotyczącego 
przedłuŜenia terminów spłaty zobowiązań wynikających z zaległych faktur VAT oraz na cesję 
tych wierzytelności na Bank Gospodarstwa Krajowego. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska poinformowała, Ŝe projekt uchwały 
dotyczy sprzedaŜy naszych wierzytelności. Bank wykupuje wierzytelności niewymagalne, 
które płatne są w okresie 5 lat od daty na fakturze i które nie są uprzednio przedmiotem cesji, 
a są fakturami zbywalnymi. Poinformowała, Ŝe jest to nowy produkt, którym do tej pory 
operowała firma skupująca wierzytelności. JuŜ raz sprzedano długi firmie Magellan, która jest 
firmą komercyjną. Aktualnie tej transakcji chcemy dokonać z Bankiem Krajowym. Ten 
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wykup wierzytelności daje PUK-owi i PWiK szybkie nieskomplikowane odzyskanie jakiejś 
płynności. My równieŜ mamy z tego jakieś korzyści, a mianowicie wybór pomiędzy spłatą w 
ustalonych terminach z jednostkami (zawieramy umowę cywilnoprawną), a po drugie 
zawieramy z bankiem porozumienie i wówczas spłacamy wierzytelność, zgodnie  
z którym spłata moŜe zostać dogodnie rozłoŜona. Poinformowała teŜ, Ŝe w najbliŜszym czasie 
nastąpi konsolidacja kredytu, ale na to juŜ nie będzie potrzebna uchwała Rady. 
 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ otrzymaliśmy dzisiaj projekt przedmiotowej uchwały  
o treści nieco zmienionej. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard Cywiński powiedział, Ŝe ten 
projekt zmienionej uchwały wynika z tego, iŜ na posiedzeniu komisja zgłosiła zapytanie 
dotyczące oprocentowania na dzień startu tej uchwały. Po tym przedstawił opinię komisji  
w brzmieniu: 
„ Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały z uwagi na korzyści 
wynikające z jednorazowej spłaty naleŜności względem wierzycieli, tj. Przedsiębiorstwa 
Usług Komunalnych  Sp. z o.o. w Bornem Sulinowie i Przedsiębiorstwa Wodociągów  
i Kanalizacji  Sp. z o.o. w Szczecinku, a tym samym odzyskania przez gminę płynności 
finansowej. Dokonanie cesji wierzytelności na Bank Gospodarstwa Krajowego spowoduje, Ŝe 
gmina przez okres 5 lat będzie spłacała zaciągnięte zobowiązanie w niskich miesięcznych 
ratach. Ponadto oprocentowanie oferowane przez bank jest znacznie niŜsze (wynosi 0,85%  
w stosunku rocznym) od ustawowych odsetek  (11,5% w stosunku rocznym), jakie gmina 
musiałaby zapłacić dla wierzycieli w związku ze zwłoką w płatnościach ich naleŜności. 
JednakŜe komisja analizując przedłoŜony projekt uchwały wyraziła obawy, czy do spłaty 
zaciągniętego zobowiązania w Banku Gospodarstwa Krajowego nie dochodzą jeszcze inne 
składniki np. 3-miesięczny WIBOR. W przypadku potwierdzenia się tej obawy 
zasugerowano, aby stosowny zapis został ujęty w projekcie uchwały.” 
 
Radny Dariusz Czerniawski zapytał Skarbnika Gminy, czy ta naleŜność dla banku obciąŜa nas 
po stronie kredytów i poŜyczek, które wykazywane są w zestawieniach rocznych. 
 
Skarbnik Gminy Ewa Mikłasz odpowiedziała, Ŝe nie. 
 
Po tym Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącej RM o przeczytanie 
projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała treść projektu zmienionej uchwały. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/64/2007Rday Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie wyraŜenia zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Urzędem Miasta  
i Gminy Borne Sulinowo a Przedsiębiorstwem Usług Komunalnych Sp. z o.o. w Bornem 
Sulinowie i Przedsiębiorstwem Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o.o. w Szczecinku 
dotyczącego przedłuŜenia terminów spłaty zobowiązań wynikających z zaległych faktur 
VAT oraz na cesję tych wierzytelności na Bank Gospodarstwa Krajowego została 
podjęta i stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
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12.4 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe kolejny projekt uchwały dotyczy wprowadzenia zmian do 
statutu samorządowej instytucji kultury Gminy Borne Sulinowo działającej pod nazwą 
„Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie”. 
Po tym udzielił głosu przewodniczącemu Komisji BudŜetowo-Gospodarczej. 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetowo-Gospodarczej Ryszard Cywiński poinformował, Ŝe 
komisja na posiedzeniu w dniu 24 kwietnia br. wydała opinię następującej treści: 
„Analizując projekt uchwały komisja pozytywnie zaopiniowała proponowaną zmianę 
dotyczącą wykreślenia Domu Kultury jako części składowej Centrum Kultury i Rekreacji  
w Bornem Sulinowie. Aktualnie w obiekcie Domu Kultury funkcjonuje instytucja kultury 
Miejska Biblioteka Publiczna i zasadnym jest ustalenie dla tego obiektu jednego właściciela. 
Natomiast komisja negatywnie opiniuje proponowaną zmianę w statucie Centrum Kultury  
i Rekreacji w Bornem Sulinowie polegającą na wykreśleniu w § 5 pkt 1 – litery c  
w brzmieniu: c) tworzenie warunków dla rozwoju amatorskiego ruchu artystycznego oraz 
zainteresowania wiedzą i sztuką. 
Zdaniem komisji, pomimo wykreślenia ze statutu Domu Kultury jako części składowej 
Centrum, w jego skład wchodzą równieŜ świetlice wiejskie, w których moŜe rozwijać się 
amatorski ruch artystyczny”. 
 
Przewodniczący RM zwrócił się do Wiceprzewodniczącego RM o zapoznanie z treścią 
projektu uchwały. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał projekt uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian do statutu samorządowej instytucji kultury Gminy Borne Sulinowo 
działającej pod nazwą „Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem Sulinowie” w brzmieniu 
uwzględniającym poprawkę Komisji BudŜetowo-Gospodarczej. 
 
Przewodniczący RM zapytał, czy projektodawca w związku z tą zmianą chciałby coś wnieść. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, iŜ uwaŜa, Ŝe ta uchwała 
powinna zostać podjęta tak, jak proponuje Komisja BudŜetowo-Gospodarcza. 
 
Wobec powyŜszego Przewodniczący RM poddał pod głosowanie projekt uchwały  
z uwzględnieniem poprawki komisji, tj. wykreślenia z § 1 ppkt 2: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/65/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie wprowadzenia zmian do statutu samorządowej instytucji kultury Gminy 
Borne Sulinowo działającej pod nazwą „Centrum Kultury i Rekreacji w Bornem 
Sulinowie” została podjęta i stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 
12.5 
Przewodniczący RM powiedział, iŜ statut Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem 
Sulinowie wszyscy otrzymali i myśli, Ŝe się zapoznali z jego treścią. W związku z tym 
zapytał, czy są jakieś uwagi. 
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Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska wyjaśniła, Ŝe wyłączamy ze struktur 
Centrum Kultury i Rekreacji to, co mieści się w budynku, który przejmuje i będzie  
w administrowaniu biblioteki, a więc: świetlicę (idziemy w kierunku świetlicy 
socjoterapeutycznej i w części - świetlicy środowiskowej) i kawiarenkę internetową. Głównie 
chodzi o to, Ŝe świetlica pozostaje w strukturach biblioteki. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Po tym Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/66/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie statutu Miejskiej Biblioteki Publicznej w Bornem Sulinowie została podjęta  
i stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
12.6 
 
Przewodniczący RM powiedział, Ŝe przystępujemy obecnie do podjęcia uchwał dotyczących 
zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Borne Sulinowo. Po tym prosił 
Wiceprzewodniczącego RM o przeczytanie treści pierwszego projektu uchwały w tym 
zakresie. 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej działką nr 41 o pow.1,3100 ha, połoŜonej w m. Przybysław gm. 
Świdwin). 
 
Przewodniczący RM zwrócił się o bliŜsze przybliŜenie projektów uchwał dotyczących zbycia 
nieruchomości w Przybysławiu. 
 
Kierownik RGK Aneta Lisowska wyjaśniła, Ŝe nieruchomości połoŜone w m. Przybysław 
gm. Świdwin nasza gmina otrzymała w drodze postępowania spadkowego. Przepisy prawa 
mówią, Ŝe gmina moŜe ubiegać się o nabycie spadku w przypadku, gdy nie ma innych 
spadkobierców. Taki przypadek miał miejsce w naszej gminie, bowiem pan zamieszkiwał  
w Domu Pomocy Społecznej w Bornem Sulinowie i zmarł. Stwierdziliśmy, Ŝe osoba ta nie 
ma spadkobierców, w związku z czym wystąpiliśmy na drogę sądową o przeprowadzenie 
postępowania spadkowego. 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący RM poddał 
projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/67/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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12.7 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej działką nr 96 o pow.1,0100 ha, połoŜonej w m. Przybysław gm. 
Świdwin). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/68/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
12.8 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 
niezabudowanej oznaczonej działką nr 97 o pow.1,1400 ha, połoŜonej w m. Przybysław gm. 
Świdwin). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/69/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
 
 
12.9 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. nieruchomości 
zabudowanej oznaczonej działką nr 107 o pow.0,6300 ha, połoŜonej w m. Przybysław gm. 
Świdwin). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
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Uchwała Nr VII/70/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
 
12.10 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 
mieszkalnego nr 7 połoŜonego w budynku nr 46E przy Al.Niepodległości w Bornem 
Sulinowie, na działce oznaczonej nr 66/2 o pow.0,4724 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/71/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 
 
 
12.11 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 
mieszkalnego nr 6 połoŜonego w budynku nr 46D przy Al.Niepodległości w Bornem 
Sulinowie, na działce oznaczonej nr 66/2 o pow.0,4724 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/72/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
12.12 
 
Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przeczytał treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 
mieszkalnego nr 2 połoŜonego w budynku nr 26 przy ul. Kościuszki w Łubowie, na działce 
oznaczonej nr 244 o pow.0,0500 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
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- za głosowało 14 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono (1 radny nie głosował). 
 
Uchwała Nr VII/73/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 
 
 
12.13 
 
Wiceprzewodnicząca RM ElŜbieta Niepelt przeczytała treść projektu uchwały w sprawie 
zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo (dot. lokalu 
mieszkalnego nr 3 połoŜonego w budynku nr 26 przy ul. Kościuszki w Łubowie, na działce 
oznaczonej nr 244 o pow.0,0500 ha). 
 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący RM poddał projekt uchwały pod głosowanie: 
- za głosowało 15 radnych, 
- głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono. 
 
Uchwała Nr VII/74/2007 Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie z dnia 27 kwietnia 2007 r. 
w sprawie zbycia nieruchomości stanowiącej własność Gminy Borne Sulinowo została 
podjęta i stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Opinia Komisji BudŜetowo-Gospodarczej odnośnie opiniowanych projektów uchwał stanowi 
załącznik nr 26 do protokołu. 
 
 
Ad.13) 
 
W punkcie pn. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych głos zabrali: 
 
- Radny Grzegorz Natkański powiedział, Ŝe stan pojemników na śmieci po wsiach jest 

fatalny; są czerwone od rdzy i naleŜałoby je pomalować. W związku z tym zapytał, czy 
coś w tym kierunku się robi. 

 
Zastępca Burmistrza Bogdan Korpal odpowiedział, Ŝe działamy dwukierunkowo poprzez 
PUK i jako gmina. Zostały zakupione kosze z naszych środków, w części teŜ będzie robił 
to PUK ze swoich środków. Zostanie równieŜ zakupiona farba i będziemy remontować 
kosze, które się da, przy pomocy pracowników PUK i osób bezrobotnych (są zatrudnieni 
do września). 
 

- Radny Piotr Kujawa zwrócił uwagę dotyczącą projektu uchwały w sprawie ustalenia 
terminu zebrania wiejskiego w m. Ciemino. Powiedział, Ŝe Przewodniczący RM 
przeczytał orzeczenia Sądu, z których wynika, Ŝe nie trzeba być zameldowanym, Ŝeby 
mieć prawo do oddania głosu. Powiedział, Ŝe jest to racja, ale trzeba zwrócić uwagę na to, 
Ŝe aby głosować trzeba mieć bierne i czynne prawo wyborcze. Dlatego naleŜy sprawdzić, 
czy ten pan miał takie prawo na tym terenie, bo jeŜeli to prawo ma np. w Krakowie, mimo 
Ŝe przebywa tu nie zameldowany, to nie moŜe brać udziału w wyborach. 
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Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, Ŝe jako Urząd 
korzystamy równieŜ w sprawach kontrowersyjnych z usług pana Podkowiaka i pewne 
rzeczy konsultujemy. Dlatego po wolnym weekendzie zwróci się o wykładnię prawną do 
radcy Podkowiaka. 
 

- Radny Dariusz Skiba nawiązując do inwestycji prowadzonej w Juchowie zasugerował, Ŝe 
jak będziemy zabierać się do kolejnych inwestycji, to Ŝeby wszystko robić po kolei, tzn. 
projekt, pozwolenie na budowę itd., Ŝeby nie było, Ŝe robimy jakiś obiekt, bo ktoś tam 
chce, a później są problemy. Po tym poruszył temat inwestycji prowadzonej przez firmę 
gazowniczą. Zapytał, co będzie z chodnikami, które będą zniszczone. Podał przykład 
chodnika, który jest wylany z asfaltu i akurat trasa przebiega przez jego środek. 

 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, iŜ jest umowa 
uŜyczenia dla gazowników na przejście przez ten teren i jest tak sprecyzowana, Ŝe jak 
przechodzą przez dany teren, to ten teren musi być doprowadzony do stanu jaki był. JeŜeli 
nie przywrócą do takiego stanu, to wtedy będą płacić nam odszkodowanie. 
 

- Wiceprzewodniczący RM Dariusz Czerniawski przypomniał radnym o obowiązku 
złoŜenia oświadczeń lustracyjnych i przesłaniu do Wojewody Zachodniopomorskiego, jak 
równieŜ o obowiązku złoŜenia oświadczeń majątkowych w terminie do 30 kwietnia. 

 
Więcej głosu nie zabierano. 
 
 
Ad.14) 
 
Przewodniczący RM zapytał Panią Burmistrz, kiedy planuje następną sesję. 
 
Burmistrz Gminy Renata Pietkiewicz-Chmyłkowska odpowiedziała, Ŝe następna sesja 
zostanie zwołana albo na jej wniosek, albo jak Przewodniczący zarządzi. JeŜeli uda się 
sprawnie przejść procedurę przetargową dot. konsolidacji kredytów, to warto byłoby się 
spotkać jeszcze przed okresem wakacyjnym, albo tuŜ na początku lipca, Ŝeby dokonać 
przesunięć budŜetu.  
Po tym zwracając się do sołtysów nawiązała do tematu dopłat do ścieków. PWiK obciąŜyło 
mieszkańców pełnymi kwotami i wczoraj do Urzędu wpłynęły imienne listy, czyli komu i ile. 
Gminę obciąŜyło równieŜ - doszukali się tego. Problem jest jednak w tym, Ŝe Urząd nie moŜe 
im wypłacić, bo uchwała mówi, Ŝe dopłaty przekazywane są do PWiK. Aktualnie szukają 
rozwiązania prawnego, Ŝeby przekazać to GOPS-owi. Rozmawiano dzisiaj z PWiK i moŜe 
uda się na nich wymóc, Ŝe jakoś to będą kompensować w następnych rachunkach. 
 
Radny Dariusz Skiba poinformował obecnych, Ŝe jest organizatorem Mistrzostw Polski 
Juniorów w Taekwondo, które odbędą się w Bornem Sulinowie. Nie przewiduje imiennych 
zaproszeń, dlatego wszystkich serdecznie zaprosił. Powiedział, Ŝe z naszego klubu będzie 
startowało 15 zawodników. Mistrzostwa te odbędą się w dniach 19-20 maja br., a uroczyste 
otwarcie nastąpi 19 maja o godz. 16.00. 
 
Radny Mariusz Gorgol poinformował, Ŝe Szkoła Podstawowa w Bornem Sulinowie 
organizuje 26 maja o godz. 14.30 festyn charytatywny, bowiem będą zbierane pieniądze na 
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dofinansowanie operacji dziecka. W związku z tym zaprosił wszystkich do udziału w tym 
festynie. 
 
 
Ad.15) 
 
W związku z wyczerpaniem ustalonego porządku obrad, Przewodniczący RM zamknął Sesję. 
 
Sesja Rady Miejskiej w Bornem Sulinowie w dniu 27 kwietnia 2007 r. trwała od godz. 9-tej  
do godz. 13-tej. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
 
Protokołowała: 
Anna Łozińska 
 
 
 


